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EDINTA CONSILIULUI UE STAT
In ziua de 16 martie, a avut loc 

la Palatul Republicii şedinţa Con
siliului de Stat, prezidată de tova
răşul Nicolae Ceauşescu, preşedin
tele Consiliului de Stat.

In afara membrilor Consiliului de 
Stat, la şedinţă au participat ca in
vitaţi miniştri şi alţi conducători ai 

. organelor centrale de stat, precum 
şi preşedinţi ai unor comisii per
manente ale Marii Adunări Naţio
nale.

Consiliul de Stat a analizat ra
poartele comisiilor permanente ale 
Marii Adunări Naţionale privind 
controlul exercitat din însărcinarea 
Consiliului de Stat asupra activităţii 
Ministerului Petrolului şi Ministeru
lui Industriei Metalurgice. Au fost 
analizate, de asemenea, rapoartele 
cu privire la calitatea construcţiilor 
noi de locuinţe, administrarea şi în
treţinerea fondului locativ de stat, 
precum şi cu privire la aplicarea 
legii de executare a pedepselor şi 
a dispoziţiilor legale referitoare la 
funcţionarea institutelor speciale de 
reeducare a minorilor.

Pe marginea rapoartelor dezbătu
te, au luat cuvîntul tovarăşii: Emil 
Bodnaraş, Manea Mănescu, Gheor- 
ghe Pană, Constantin Drágán, Va
sile Vîlcu, Carol Király, Ion Anton, 
Gheorghe Balteanu, Ion Coman, Ion 
Cosma, Constantin Daicoviciu, Su- 
zana Gâdea, Ion Popescu-Puţuri, 
Ion Spătăreln, membri ai Consiliu
lui de Stat, Constantin Stătescu, se
cretarul Consiliului de Stat, precum 
şi Dumitru Balalia, Dumitru Coliu, 
Traian Ionaşcu, Alexandru Sencovici 
şi Gheorghe Vasilichi, preşedinţi de 
comisii permanente ale Marii Adu
nări Naţionale.

In legătură cu problemele ridica
te de rapoarte şi în cadrul dezbate
rilor au dat răspunsuri tovarăşii! 
Petre Blajovici, preşedintele Comi
tetului de Stat pentru Economia şi 
Administraţia Locală, Alexandru 
Boabă, ministrul petrolului, Florea 
Dumitrescu, ministrul finanţelor, 
Cornel Onescu, ministrul afacerilor 
interne, Teodor Vasiliu, ministrul 
Justiţiei, şi Ion Cheşa, adjunct al 
ministrului industriei metalurgice.

In rapoartele prezentate şi în dez
baterile care au avut loc, s-au evi
denţiat o serie de probleme esenţia
le din domeniile examinate; au fost 
relevate realizările obţinute, nea
junsurile constatate, făcîndu-se pe a- 
ceastă bază propuneri cu privire la 
îmbunătăţirea activităţii Ministe
rului Petrolului, Ministerului Indus
triei Metalurgice şi altor organe de 
stat.

Referindu-se la controlul efectuat 
de comisiile permanente ale Marii 
Adunări Naţionale tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, preşedintele Consiliului 
de Stat, a subliniat că acest con
trol are ca obiectiv analiza proble
melor esenţiale, de ansamblu, ale 
fiecărui domeniu de activitate a sta
tului, analiza sistemului de organi
zare, a stilului şi metodelor de 
muncă ale organelor de stat, a mo
dului de înfăptuire a principiului 
muncii şi conducerii colective, a e- 
ficienţei activităţii. Cunoaşterea a- 
profundată a situaţiei concrete din 
fiecare sector al vieţii economice şi 
sociale este condiţia esenţială a asi
gurării unei conduceri ştiinţifice, a 
promovării unor măsuri menite să 
contribuie Ia perfecţionarea continuă

a activităţii în toate domeniile vie
ţii de stat.

Referindu-se la concluziile rapor
tului asupra activităţii Ministerului 
Petrolului, preşedintele Consiliului 
de. Stat a făcut recomandări în le
gătură cu munca desfăşurată în do
meniul cercetării geologice şi al fo
rajului de exploatare, subliniind că 
este necesar să se ia măsuri hotă- 
rîte pentru a asigura reducerea cos
tului forajului şi sporirea eficienţei 
economice a lucrărilor. Este necesar, 
a subliniat tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, ca în acest important 
domeniu al economiei naţionale să 
fie valorificate pe deplin resursele 
existente şi investiţiile alocate de 
stat. *

In legătură cu activitatea din do
meniul industriei metalurgice, pre
şedintele Consiliului de Stat a sub
liniat necesitatea lichidării unor ne
ajunsuri care s-au manifestat în 
decursul cincinalului trecut, îndeo
sebi, în ceea ce priveşte producţia 
de oţeluri speciale, folosirea noilor 
capacităţi de producţie şi moderni
zarea celor vechi. De asemenea, to
varăşul Nicolae Ceauşescu a cerut 
ministerului şi institutelor de cer
cetări să-şi sporească preocuparea 
pentru reduceréa consumului de 
cocs, precum şi pentru proiectarea 
şi realizarea în ţară a unor utilaje 
pentru industria siderurgică, spre a 
se reduce pe această cale importul.

In concluzie, preşedintele Consi
liului de Stat a arătat că este ne
cesar ca, atît Consiliul de Miniştri 
cît şi ministerele şi celelalte organe 
de sinteză să valorifice propunerile 
ce au fost făcute în urma controa
lelor efectuate de către comisiile

Institu irea m edaliei „A  5 0 -a  a n iv e rsa re  
a  Partidului C om unist R om ân“

Cu prilejul aniversării semicente
narului Partidului Comunist Român, 
Consiliul de Stat al Republicii So
cialiste România a emis un decret 
privind instituirea medaliei .,A 50-a 
aniversare a Partidului Comunist 
Român“.

Medalia „A 50-a aniversare a

Partidului Comunist Român" se con
feră membrilor de partid care au a- 
dus o contribuţie deosebită ia con
stituirea Partidului Comunist Ro
mân, celor care au desfăşurat o 
activitate îndelungată în mişcarea 
muncitorească, precum şi celor ca
re au merite deosebite în înfăptui

rea politicii partidului de construi
re a socialismului in Republica So
cialistă România. Prin acelaşi de
cret, a fost aprobat Regulamentul 
privind descrierea, locul ierarhic şi 
modul de purtare a medaliei „A 
50-a aniversare a Partidului Comu
nist Român“.

Fermele specializate au fost create!
Vor lucra însă în acest an 
la capacităţile proiectate ?

Primele măsuri concrete luate de or
canele agricole judeţene la indicaţia 
Comitetului judeţean de partid în di
recţia sporirii continue a producţii- 
or animaliere realizate în coopera- 
;ivele agricole la un loc de primă 
mportanţă se înscrie înfiinţarea ce- 
or 5 ferme specializate pentru creş- 
;erea şi îngrăşarea porcilor la Şe- 
imbăr, Roşia, Moşna, Biertan şi 
3ăuca. Dacă în anul trecut aceste 
'erme au obţinut rezultate de pro- 
iucţie diferenţiate (De exemplu de 
a Biertan s-au livrat 338 porci 
»raşi, de la Moşna — 2§8, de la 
ioşia — 214, de la Şeîimbăr — 180, 
ie Ia Păuca — 133), în acest an s-a 
Preconizat ca fiecare din aceste fer
ne să livreze 1200 porci graşi. 
) analiză a realizărilor din primele 
louă luni şi a perspectivelor de pro- 
lucţie în aceste ferme atestă exis- 
enta unor incertitudini asupra în- 
leplinirii integrale a producţiilor 
preconizate. Medicul veterinar Ni- 
:olae Dura, director general adjunct 
ii Direcţiei generale judeţene a a- 
jrieulturii, afirmă că eforturile deo- 
;ebite depuse de organele agricole 
ludeţene şi de consiliile de condu- 
;ere pentru crearea bazei materiale 
i producţiei de carne de porc şi 
pentru organizarea procesului de 
producţie în fermele specializate 
rebuie să se materializeze în reali
zarea indicatorilor planificaţi. Situ

aţiile bune existente acum la Şelim- 
băr, Moşna, Biertan şi Roşia de
monstrează convingător posibilităţi
le de realizare a producţiei în fer
mele specializate.

Medicul veterinar Konrad Bau
mann, şeful fermei specializate de

Ancheta' * L ■ ,' j , ‘V•V • - • ' l / ‘econom ica
la Şeîimbăr, afirmă că au fost crea
te toate condiţiile pentru ca indica
torul anual planificat să fie înde
plinit. Există acum 852 porci la în
grăşat, vor mai fi cumpăraţi în aceas
tă lună 100 purcei, vor mai fi scoase 
la reformă o parte din scroafe. A- 
vîndu-se în vedere că la rasa Alb 
de carne în condiţiile de la Şelim- 
băr se realizează o greutate corpo
rală individuală de 100 kg în 8—9 
luni, cu un consum de 5—5,2 U.N. 
pentru fiecare kilogram de spor în 
greutate, înseamnă că toţi purceii 
realizaţi în perioada 1 I—31 III 
a.e., chiar şi o parte din cei obţi
nuţi pînă la 30. IV, pot fi livraţi ca 
porci graşi pînă la sfîrşitul anului. 
Bineînţeles că şi la ferma de la Şe- 
limbăr mai sínt unele lucruri de făcut, 
mai ales în privinţa realizării unei 
ritmicităţi în livrarea cărnii de porc,

I n o v a f ie
La unitatea de marochinărie 

„13 Decembrie“ a Combinatului 
de pielărie şi încălţăminte si- 
bian a fost pusă în practică o 
nouă tehnologie de croire şi 
presare a cartoanelor pentru 
geamantane. Faţă de vechea teh
nologie aceasta permite ca croi
rea capacelor şi fundurilor gea
mantanelor să se facă în forme 
dreptunghiulare ceea ce dă po
sibilitatea eliminării deşeurilor 
prin punte. Totodată, la croirea 
foliei GUTIPLAST s-au redus 
dimensiunile şabloanelor de 
croit la mărimea capacului şi

fundului, eliminîndu-se astfel 
deşeurile marginale.

Prin aplicarea inovaţiei, cei 
trei autori, inginerii Zaharia Io- 
nescu, Marin Boangher şi Ni
colae Ciontea au reuşit să re
ducă substanţial consumurile 
specifice de carton şi de folie 
GUTIPLAST, au înlăturat nea
junsurile ce decurgeau din con
fecţionarea şi repararea cuţite
lor de ştanţă etc. Dar cel mai 
important lucru e că au reuşit 
şă îmbunătăţească foarte mult 
calitatea produselor.

dar aici există certitudinea realiză
rii indicatorului anual planificat.

Şi în alte ferme s-au obţinut re
zultate bune. Datorită acestora, în 
primul trimestru al acestui an se va 
realiza o producţie marfă de 63 to
ne, faţă de indicatorul planificat, 
de 89 tone carne livrabilă din sec
torul cooperatist specializat. Medi
cul veterinar Nicolae Dura afirmă 
că ferma de la Păuca e singura ca
re mai pune încă „probleme“...

Cu toate evidentele eforturi mate
riale depuse aici pentru a se crea o

(Continuare în pag a III-a) 
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permanente ale Mari! Adunări Na
ţionale şi să informeze apoi Consi
liul de Stat asupra măsurilor luate 
pentru înlăturarea deficienţelor 
semnalate, pentru ridicarea eficien
ţei întregii activităţi din aceste sec
toare.

In continuarea lucrărilor, a fost 
adoptat decretul privind instituirea 
medaliei „A 50-a aniversare a 
Partidului Comunist Român“, ce va 
fi conferită cu prilejul aniversării 
semicentenarului partidului.

De asemenea, au fost adoptate ur
mătoarele decrete: decret privind 
organizarea şi funcţionarea Inspec
toratului General de Stat pentru 
Controlul Calităţii Produselor; de
cret privind organizarea şi funcţio
narea Ministerului Turismului; de
cret privind expertiza contabilă şi 
expertiza tehnică; decret pentru a- 
derarea Republicii Socialiste Româ
nia la Convenţia internaţională a- 
supra liniilor de încărcare înche
iată la Londra, la 15 aprilie 1966; 
decret pentru aderarea Republicii 
Socialiste România la Convenţia 
privind procedura civilă, încheiată 
la Haga, la 1 martie 1954.

în exercitarea iniţiativei legislati
ve, Consiliul de Stat a hotărît să su
pună spre adoptare apropiatei sesiuni 
a Marii Adunări Nationale proiectul 
de lege privind înfiinţarea, organi
zarea şi funcţionarea Comisiei Natio
nale de Demografie.

Consiliul de Stat a examinat In
formarea privind modul de soluţio
nare a cererilor, sesizărilor şi pro
punerilor adresate de cetăţeni în 
cursul anului 1970, adoptînd măsu
rile corespunzătoare.

Consiliul de Stat a rezolvat apoi 
unele cere»! de graţiere.

(Agerpres)

În ch e ierea  v iz ite i d e le g a ţie i G uvernului R evolu ţionar  
Provizoriu  al R epublicii V ietnam ului de Sud in ţara n oastră

Marti dimineaţa a părăsit Capita
la delegaţia Guvernului Revoluţio
nar Provizoriu al Republicii Vietna
mului de Sud, condusă de ministrul 
afacerilor externe, doamna Nguyen 
Thi Binh, care, la invitaţia guvernu
lui român, a făcut o vizită oficială 
în tara noastră.

Din delegaţie au făcut parte Ngu
yen Duc Van, ambasadorul Republi
cii Vietnamului de sud la Bucureşti, 
Phom Van Ba, director la Biroul de 
Informaţii al delegaţiei Guvernului 
Revoluţionar Provizoriu la Paris, 
Truong Tung, expert în cadrul ace
luiaşi birou.

La aeroportul Otopenl, erau arbo
rate drapelele Republicii Socialiste 
România şi Republicii Vietnamului 
de sud. Pe mari pancarte, în limbile 
română şi vietnameză erau înscrise 
urări închinate prieteniei frăţeşti 
dintre cele două popoare.

La plecare, oaspeţii au fost con 
duşi de Ilie Verdeţ, prim-vicepre 
şedinţe al Consiliului de Miniştri 
Corneliu Mănescu, ministrul afaceri 
lor externe, George Macovescu 
prim-adjunct al ministrului afacerilor 
externe, Tudor Ionescu, preşedintele 
Comitetului national de solidaritate 
cu lupta poporului vietnamez, Suza- 
na Gâdea, preşedinta Consiliului Na

ţional al Femeilor şl alte persoane 
oficiale.

Erau de fată şefi al unor misiuni 
diplomatice acreditat! la Bucureşti, 
membri ai Ambasadei Republicii 
Vietnamului de sud, şi alti membri 
si corpului diplomatic.

Un grup de pionieri au oferit (lori 
solilor poporului vietnamez.

Numeroşi cetăţeni ai Capitalei, ve
niţi la aeroport, au salutat cu multă 
căldură pe oaspeţi, expresie a sen
timentelor de solidaritate militantă 
a poporului nostru faţă de lupta 
dreaptă, eroică, a poporului vietna
mez.

(Agerpres)

P L E N A R A  C O N S I L I U L U I  
C E N T R A L  A L  U . G . S .  R .

Marti, 16 martie 1971, a avut loc 
Plenara Consiliului Central al Uniu
nii Generale a Sindicatelor din Ro
mânia, care a analizat stadiul pre
gătirilor pentru Congresul U.G.S.R. 
şi modul cum s-au desfăşurat con
ferinţele uniunilor sindicatelor pe 
ramuri de activitate. Plenara a dez
bătut proiectul Raportului Consiliu
lui Centrai al U.G.S.R. care urmea
ză a fi prezentat Congresului Uniu
nii Generale a Sindicatelor şi a luat 
în discuţie proiectul de lege privind 
sindicatele din Republica Socialistă 
România.

La Plenară au participat membri 
şl membrii supleanţi ai Consiliului 
Central al U.G.S.R., ai Comisiei Cen
trale de Cenzori, preşedinţii comi
tetelor uniunilor sindicatelor pe ra
muri de activitate, preşedinţii consi
liilor judeţene ale sindicatelor, re- 
dactori-şefi ai publicaţiilor sindicale.

In cadrul dezbaterilor au luat cu
vîntul tovarăşii: Virgil Boieru, Bazil 
Cucu, Marcel Chirtic, Mihai Arcan, 
Gheorghe Pricop, Ion Tătaru, Mihai 
Moldoveanu, Gheorghe Miron, Du
mitru Bordea, Ion Apostu, Nicolae 
Manolache, Grigore Voinescu, Gri- 
gore Mihăiescu, Elena Zeleniuc-Ni- 
chita, Ion Preoteasa.

Plenara a aprobat materialele pre
zentate de Comitetul Executiv al 
Consiliului Central al U.G.S.R., ur- 
mînd ca acestea sa fie definitivate 
pe baza propunerilor şi observaţiilor 
făcute în plenară, iar apoi să fie 
prezentate Congresului Uniunii Ge
nerale a Sindicatelor din Republica 
Socialistă România.

Roţile dinţate, realizate de secţia sculărie a Uzinei mecanice Sibiu, 
sínt supuse unui riguros control final unde se stabileşte, cu ajutorul 

unui aparat (în fotografie), o eventuală bătaie radială şi axială

Participanţii la Plenară au apTe- 
ciat că publicarea în presă a Teze
lor Consiliului Central al U.G.S.R. 
pentru Congresul Uniunii Generale a 
Sindicatelor, a proiectelor de statut 
elaborate de Consiliul Central în lu
mina hotărîrilor adoptate de plenara 
C.C. al P.C.R. din 10—11 februarie 
a.c. şi concluziilor secretarului ge
neral al Partidului Comunist Român, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu — do
cumente de mare importanţă pentru 
activitatea de viitor a sindicatelor 
— a prilejuit o largă dezbatere. A- 
ceasta a dat posibilitatea oamenilor 
muncii să-şi manifeste pe larg opinia, 
să facă un mare număr de propu
neri şi observaţii, atît în adunările 
organizate, cit şi prin presă, cu pri
vire la stabilirea cu claritate a ro
lului şi atribuţiilor ce revin sindica
telor în actuala etapă de construire 
a societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate, creşterea aportului lor la 
înfăptuirea vastului program elabo
rat de Congresul al X-lea al parti
dului.

Plenara a apreciat modul In care 
s-au desfăşurat conferinţele uniuni
lor pe ramuri de activitate, nivelul 
înalt al dezbaterilor,.., analiza exigen
tă. în spirit critic şi autocritic a 
activităţii comitetelor uniunilor şi 
sindicatelor afiliate. S-a subliniat 
preocuparea conferinţelor pentru sta
bilirea sarcinilor şi modului de par
ticipare a sindicatelor la activitatea 
de înfăptuire a planurilor de pro
ducţie ale ramurilor şi întreprinde
rilor, la rezolvarea problemelor pri
vind condiţiile de muncă şi de via
ţă ale salariaţilor, la dezvoltarea 
muncii educative şi de pregătire pro
fesională a oamenilor muncii din ra
murile respective.

în aceeaşi zi, Gomisîa"Centrală-d* 
Cenzori a dezbătut şi aprobat Ra

portul comisiei, ce va fi prezentat 
Congresului.

Pe baza hotărîrii plenarei Consi
liului Central al U.G.S.R. din noiem
brie 1970, care a convocat Congre
sul, şi a documentelor elaborate ca 
urmare a hotărîrii plenarei Consiliu
lui Central al U.G.S.R. din 16 februa
rie 1971, lucrările Congresului tf» 
niunii Generale a Sindicatelor din 
Republica Socialistă România se vor 
desfăşura în perioada 23—27 martie 
1971, avînd următoarea ordine de zis

1. Raportul Consiliului Central pri
vind activitatea U.G.S.R. în perioada 
care a trecut de la Congresul pre
cedent şi sarcinile ce revin sindica
telor în înfăptuirea hotărîrilor celui 
de-al X-lea Congres al Partidului Co
munist Român. '

Raportor tovarăşul Virgil Trofin, 
preşedintele Consiliului Central al 
U.G.S.R.;

2. Raportul Comisiei Centrale de 
Cenzori.

Raportor tovarăşul Ludovic 
Csupor, preşedintele Comisiei Cen
trale de Cenzori;

3. Raportul cu privire la proiectul 
de Statut-cadru al sindicatului; pro
iectul de Statut-cadru al Uniunii sin
dicatelor pe ramură de activitate; 
proiectul de Statut al Uniunii Gene
rale a Sindicatelor din Republica So
cialistă România şi proiectul de Sta
tut al Consiliilor teritoriale ale sin
dicatelor.

Raportor tovarăşul Ion Cotoţ, se
cretar al Consiliului Central al 
U.G.S.R.;

4. Alegerea Consiliului Centrai at 
Uniunii Generale a Sindicatelor din 
Republica Socialistă România şi a 
Comisiei Centrale de Cenzori.

în încheierea lucrărilor Plenarei a 
luat cuvîntul tovarăşul Virgil Trofin. 

-pretori in tele Consiliului CénfrFl al 
U.G.S.R.

Plenara Consiliului 
municipal al sindica 

telor Sibiu

Coordonate ale ridicării cali
tative a activităţii economice

•Actualul plan cincinal pune sar
cini deosebite pentru toate unităţile 
economice în ce priveşte dezvolta
rea în ritm înalt a producţiei. A- 
cestea izvorăsc din necesitatea de 
a asigura progresul multilateral al 
societăţii. In asemenea condiţii, a- 
nul 1971 este hotărîtor pentru în
deplinirea întregului cincinal. Deci, 
fiecare unitate economică, fiecare 
comitet de direcţie are pbligaţia să 
creeze condiţii optime de realizare 
şi chiar depăşire a sarcinilor ce le 
revin.

In intenţia de a vedea care sínt 
preocupările comitetului de direcţie 
al întreprinderii „8 Mai“ din Mp- 
diaş pentru ridicarea calitativă a 
întregii activităţi economice, am 
purtat o discuţie cu ing. Liviu Sa- 
bău, directorul întreprinderii.

— Fabrica „8 Mai", una din cele 
patru unităţi ale Combinatului de 
pielărie şl încălţăminte Sibiu deţi

ne 60 Ia sută din producţia de în
călţăminte a acestuia. Ţinînd cont 
de faptul că pe lîngă sarcinile de 
plan sporite ce le aveţi colectivul 
de salariaţi s-a angajat să dea peste 
plan 1,8 milioane lei producţie glo
bală, vă rog să enumeraţi cîteva 
din preocupările ce sínt cuprinse în 
aria problematicii abordate.

— M-aş referi mai mult la proble
ma nr. 1 a activităţii ce o desfăşu
răm; calitatea şi competitivitatea 
produselor noastre. Considerăm că 
nu este de ajuns să realizăm planul 
de producţie. Este nevoie să acor
dăm mult mai multă atenţie aspec
tului calitativ al muncii. Rezulta
tele fabricii vor fi certe şi incontes
tabile n^mai a" unei cînd cumpără
torii noştri din toate colţurile ţârii 
şi chiar cei externi vor şti că există 
o fabrică de încălţăminte la Me
diaş, bine individualizată, ale cărei

caracteristici principale sínt: bunul 
gust şi buna calitate.

Desigur că acţiunea ce o între
prindem în acest sens nu e singu
lară. Ea se realizează prin înfăptu
irea multor măsuri, pe diferite pla
nuri, cum sínt: mai buna organizare 
a producţiei şi a muncii în între
prindere, revitalizarea comparti
mentului de creaţie, programarea şi 
lansarea din timp a produselor etc. 
Se pare însă că problema planificării 
secţiilor de încălţăminte încă ne 
mai dă bătaie de cap.

— De altfel, în practica economi
că se întîlnesc suficiente greutăţi 
în această ramură datorită „capri
ciilor“ modei ce se manifestă cu 
pregnanţă. Bineînţeles că neajunsu
rile se ivesc pe ici, pe colo, îndeo
sebi unde metodologia de planifi
care nu e pusă Ia punct. Cum ve
deţi soluţionarea?

— încălţămintea in relaţie direo»

ieri după-amiază, In sala clubului 
întreprinderii poligrafice a avut loc 
plenara Consiliului municipal al sin
dicatelor Sibiu.

La plenară au participat membri şi 
membrii supleanţi ai Consiliului mu
nicipal al sindicatelor, activişti ai or
ganelor locale de partid şi de stat, 
preşedinţi de comitete sindicale şi 
conducători ai unor unităţi economi
ce. comerciale şi sanitare.

In cadrul ordinei de zi plenara a 
analizat, la primul punct, preocupa
rea biroului executiv şi a comitete
lor sindicatelor din municipiu pen
tru organizarea controlului obştesc- 
muncitoresc în domeniul comercial, 
sanitar şi în unităţile economice pro
ducătoare de bunuri de larg consum.

Remarcăm de la început modul nou 
în care s-au desfăşurat lucrările aces
tei plenare. Renunţîndu-se la forma 
protocolară a prezentării unor dări 
de seamă, participanţii la plenară au 
fost incitaţi la un dialog viu, intere
sant, prin prezentarea unor planşe- 
caricaturi, rezultat al unor controale 
efectuate de către echipele de control 
obştesc-muncitoresc. După prezenta
rea planşelor s-a daţ citire unui scurt 
material prin care plenara a fost in
formată asupra unor probleme legate 
de organizarea şi desfăşurarea con
troalelor întreprinse în ultimele luni.

tă cu moda se realizează în trei 
categorii de faze şi operaţiuni dis
tincte, deci în trei subansamble de 
capacităţi distincte care trebuie co
relate între ele. Or, deşi volumul 
variabil de lucrări îl prezintă pri
mele două faze, planificarea capa
cităţilor se efectuează după faza a 
treia — tocmai după cea care are 
un volum relativ constant de lucrări. 
Pentru rezolvarea acestei probleme, 
ne-am pregătit să mergem pe două 
căi: extinderea muncii la domiciliu 
şi lărgirea colaborării cu întreprin
deri din cooperaţia meşteşugărească.

Şi fiindcă tot discutăm despre 
modă aş vrea să menţionez că încă 
sîntem deficitari la capitolul „mar
keting“. Prospectarea pieţei, sonda
rea gusturilor cumpărătorilor noş
tri — dacă avem pretenţia că se 
face, atunci ea se face destul de empi
ric. Totul este un joc al întîmplării. Ce 
vom întreprinde noi? încercăm ca în 
măsura posibilităţilor de care dispu
nem să ne orientăm cît mai mult 
producţia spre doleanţele beneficia
rilor pentru a-i satisface.

— Totuşi, conducerea colectivă 
dovedeşte tot mai mult caracterul ei 
de multiplicator al forţei factorului 
de decizie din unităţile eonomice. 
Fabrica dvs. aparţine de un combi-

Referatul respectiv a evidenţiat • act: 
vitatea bună a majorităţii' echipeloi 
sesizînd, în acelaşi timp, principalei 
lipsuri constatate.

Cei care au luat cuvîntul au corn 
pietat materialele cu aspecte inedit) 
au făcut numeroase propuneri şi su 
gestii pentru perfecţionarea activităţ 
acestui important domeniu al munci 
sindicatelor. Dintre acestea reţine:: 
cîteva ca fiind cele mai valoroase di 
punct de vedere organizatoric, pri 
caracterul lor de generalitate şi apli 
cabilitate operativă. Bunăoară, ms 
mulţi vorbitori au cerut, aducînd ar 
gumente în acest sens, însoţirea echi 
pelor de către specialişti în activi 
ţatea specifică unităţilor ce urmeax 
a fi controlate; planşele discutate îi 
plenară să fie afişate, şi în locuri] 
unde au fost surprinse lipsurile cri 
ticate; pentru asigurarea unei rapid 
popularizări a metodelor bune de lu 
cru folosite de anumite echipe să s 
iniţieze, periodic, schimburi de ex 
perienţă în municipiu, precum şi î 
alte localităţi etc.

In genera], discuţiile s-au purtat 1 
obiect, reuşind, în acest fel, să con 
tribuie substanţial la formularea uno 
concluzii constructive pentru activita 
tea de viitor în domeniul controlulu 
obştesc-muncitoresc. ,

(Continuare în pag' a IIl-a) 
V. BARBU

D isc u ţie
u t i lă

Comitetul sindicatului de la fabr 
ca „8 Mai" din Mediaş in colaboti 
re cu comitetul U.T.C. a organiz: 
o discuţie cu tinerii absolvenţi i 
şcolilor profesionale repartizaţi : 
producţie. Au participat, pe line 
absolvenţii din anul trecut si ele' 
aî ultimului an de şcoală, conduci 
tori ai proceselor de producţie, pr< 
cum şi jurisconsultul întreprinderi

Cu această ocazie, pleeîndu-se d 
la cuvîntarea tovarăşului Nicola 
Ceauşescu cu privire la pregătire 
şi perfecţionarea cadrelor, au fo: 
dezbătute aspecte ale activităţii t 
nerilor muncitori, aportul lor în pr< 
cesul de producţie. Printre probii 
mele discutate au fost integrarea t 
nerilor absolvenţi în producţie, aji 
torul primit în executarea diferitele 
faze de operaţii, folosirea lor potr 
vit calificării în diferitele sectoar 
ale fabricii. Discuţii interesante a 
fost purtate şi cu privire îa mode 
cum tinerii au asigurate conditiil 
de locuit şi de muncă, cum aceşti 
folosesc util timpul liber, s-a vorbi 
despre comportarea lor civilizată atî 
în producţie cît şi în societate.

Intîlnirea a fost de un real ajuto 
pentru activitatea de viitor e tineri 
loi absolvenţi.
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Camera de alături
Din clnd In clnd, peisajul mişcă- 

rll naţionale de teatru trăieşte fe
nomenul ciudat al ofensivei dictate 
de valoarea deosebită a cite unui 
text original, asupra căruia se o- 
presc numaidecit foarte multe co
lective teatrale. Aşa s-a întîmplat 
acum clteva stagiuni cu Croitorii 
cei mari din Valahia, aşa s-a în- 
tîrnplat mai înainte cu Opinia pu
blică, aşa se'întîmplă acum cu pie
sa lui Paul Everac — Camera de 
alături, pe care, după informaţiile 
noastre, deja 8 teatre au cuprins-o 
In repertoriile actualei stagiuni. 
Textul justifică Intr-adevăr intere
sul pentru că realizează cu o rară 
acuitate a observaţiei o prospecţiu
ne adîncă în straturile conştiinţei 
contemporane, şi o face cu mijloa
cele unei fine intuiţii artistice, fără 
obişnuitele devieri de unghi forma
liste şl didacticiste, atît de pregnan
te uneori In literatura dramatică 
despre actualitate. Paul Everac pro
pune cîteva probleme de conştiinţă 
pe care le studiază meticulos şi le 
supune unei dezbateri grave într-o 
parte şi în alta a rampei. Dar pro
blemele păr a fi mult prea diverse 
pentru ca un text să le poată aco
peri. Există o® structură de sugestii 
care se unifică în dimensiunile ro
lului Bondoc şi se dezvoltă spre 
stări conflictuale In divergenţa Bon- 
doc-Cristian, asimilînd toate cele
lalte conflicte, şi există o altă struc
tură care se concentrează în rolul 
Alina, fixîndu-şi reperele conver
gent în relaţiile Alina-Mira-Flaviu- 
Teofil. Sínt, după opinia noastră, 
două direcţii distincte de acţiune a 
conflictului, pe care autorul le tra
tează cu mijloace de iiecare dată spe
cifice. Intr-o parte se acumulează ast
fel un volum foarte aplicat spre da
te exterioare, de proiecţie în so
cial, se fac apeluri repetate la func
ţii, poziţii şi relaţii sociale, se caută 
surprinderea unor distorsiuni ale 
fenomenului social, pe cită vreme 
în linia celeilalte părţi a conflictu
lui instrumentele analizei se mută 
în spaţiul psihologiei individuale, 
solicitînd spre stările discontinui, 
armonia interioară. Şi mai intere
sant de observat ni se pare faptul 
că însuşi stilul construcţiei drama- 
turgice se rupe, asimilînd in primul 
caz mijloace de expresie comune sa
tirei, iar in al doilea, alte mijloace, 
proprii dramei. Adevărul acesta se 
remarcă destul de limpede în ca
racterul limbajului, marcat de o 
pronunţată violenţă în primul caz 
şi de o singură evitare a expresiei 
fruste în cazul al doilea. Dar dacă 
avem de-a face cu două tipuri de 
dezvoltare a acţiunii, cu două sti
luri conforme cu două scopuri de 
înaintare diferite, înseamnă că u- 
nitatea estetică a piesei lui Paul 
Everac este dislocată in structura 
ei şi că o reformulare de sarcini se 
impune. Efortul merită din plin a- 
ceastă restructurare pentru că, repe
tăm. ne aflăm în faţa unui text de 
valoare deosebită, care poate face 
o carieră foarte mare în teatru. De 
altfel acesta este şi motivul pentru 
care, contrar uzanţelor, am stăruit 
aici mai mult asupra fiziologiei tex
tului.

Presupun că Dan Alexandrescu, di
rectorul Teatrului de stat din Arad, 
semnînd regia spectacolului sibian 
s-a izbit de această dezarmonie, 
pentru că i-a compus două orizon
turi de mişcare distincte, conforme 
cu cele două alternative de stil. Cu 
deosebirea că el a trebuit să opteze 
pentru una din variante şi să în
cerce a crea un spaţiu în care a 
doua posibilitate să se subsumeze. 
Evident, el a optat pentru conţinu
tul dramatic ai mutaţiilor psiholo
gice, pe care le-a tratat cu un simţ 
al măsurii de rară fineţe, înfăţişînd
0 densitate de conflict ridicată pipă 
la devoţiunca tragicului de ritual. 
In acest univers ei a l'ăsat să se
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spargă convuisiunile exterioare, tra- 
tîndu-le ca pe un comentariu pre
gătitor, ca pe un spaţiu de fond, 
căruia însă nu i-a putut aplatiza 
toate excesele/ îndeosebi în limba
jul rolurilor. Cristian, Reta şi Bon
doc, deşi ritmul vorbirii acestora a 
fost în unele puncte supus unei ac
celeraţii necesare. Dan Alexandres
cu, dincolo de valoarea în sine pe 
care a izbutit-o în, spectacolul sibian 
ni se pare a fi încercat o foarte ma
tură meditaţie asupra piesei în si
ne, propunînd el însuşi, prin spec
tacol, o reconsiderare a centrilor da 
greutate angajaţi în conflict.

Servind excelent ideea de spec
tacol, Maria Magda (Alina) dezvă
luie excepţionale posibilităţi de 
transcriere a tragicului. Ea are o 
pondere în mişcare, un rafinament 
al modulaţiilor glasului şi o fineţe 
a expresiei chipului de cea mai 
curată esenţă dramatică. Aici, in 
valoraţiile galben-negru-albastru ale 
costumului său din cele trei 
acte, ea consumă o dramă de ten
siune neobişnuită, pe care se pri
cepe să o transmită fără deplasări 
melodramatice, simplu, cu un firesc 
de natură a încărca şi mai mult 
densitatea. Alături de ea, Manuela 
Marinescu-Codrat (Mira) dă dramei 
acel tumult de energie tinerească, 
mareînd, după cîteva apariţii mai 
apropiate de comun o compoziţie 
de mare autoritate pe scena sibia- 
nă. In aceeaşi linie de relevanţă a 
tragicului, Nicu Niculescu izbuteş
te un Flaviu seducător prin ele
ganţa unitară a compoziţiei, prin 
plastica foarte rafinată a gestului 
şi prin studiul valorilor cuvîntului 
în frazare. E aici un triunghi de dra
mă construit pe o supleţe de mare 
rafinament, foarte precis armonizat 
sub raportul stilurilor individuale 
de interpretare, un triunghi în stare 
să convingă răscolitor cît de cu
tremurător ar fi devenit o dezvol
tare a conflictului în această direc
ţie. Acestui triunghi, din păcate, hu 
i se alătură însă total decit Valeriu 
Paraschiv (Teofil) şi într-o oarecare 
măsură Mircea Hindoreanu (Bon

doc), pentru că de aici încolo in
terpretările Încep să se resimtă de 
greutatea partiturilor rezervate de 
text şi împinse spre o dinamică po
trivită altui gen de piesă şi de spec
tacol. Desigur; problemele cele mai 
complexe le ridică interpretarea ro
lului Bondoc, pentru că el are o 
partitură foarte încărcată ca dimen
siune şi foarte rareficată ca densi
tate şi ca emoţie. Mircea Hinddrea- 
nu i-a făcut faţă în limitele gestu
lui onorabil, fără să o poată aduce 
acolo unde nici textul nu a reuşit, 
la valoarea tragicului autentic. E 
ceea ce se întîmplă şi cu Ovidiu 
Stoichiţă (Cristian), la care conţi
nutul frust al limbajului, după ca
re şi stilul de joc, ni se par foarte 
puţin adecvate. Aici, ca şi în Reta 
(Puica Sterian), poate că şl In cazul 
Sonia (Kitty Stroescú), dimensiunile 
tragicului se dislocă violent,'mfnînd 
unitatea piesei printr-o accentuată 
deplasare de sarcini spre comedia 
satirică. Păcat, pentru că, repetăm 
a treia oară, textul Camerei de a- 
iături este dintre acelea care pot 
propune realmente altceva în pei
sajul dramaturgiei noastre contem
porane.

In concluzie. Camera de alături,
în viziunea regizorului Dan Alexan
drescu este un spectacol făcut cu 
maximă profesionalitate, poate cel 
mai solid spectacol din actuala sta
giune a secţiei române a teatrului 
sibian, dar cu siguranţă unul care 
nu a putut anula complet unele de
ficienţe din armonia estetică a pie
sei lui Paul Everac. Şi, fără îndoia
lă, unul care propune cîteva creaţii 
actoriceşti deosebit de bine sudate 
şi de profunde, alături de o sceno
grafie în care Traian Niţescu nu se 
dezminte.

ION ITU

Concert de muzică 
de cameră

Simbătă. 13 martie a.c., In sa
lonul baroc al Muzeului Bruken- 
thal a avut loc un interesant con
cert de muzică de cameră oferit 
muzeografilor şi cercetătorilor 
participanţi la sesiunea ştiinţifică 
organizată la Muzeul Brukenthal.

In cadrul programului au figurat 
madrigale renascentiste in inter
pretarea corului de cameră al Li
ceului de muzică şi arte plastice 
din Sibiu, dirijat de prof. Eugen 
Erzse, precum şi Concerto grosso 
op. 6, nr. 9, de G.F. Haendel, eîn- 
tat de orchestra de cameră a ace
luiaşi liceu avind ca dirijor pe 
prof. Heinz Acker.

DAN DINU, coresp.
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BOX li s ih ie n i -  cam pion i n a ţio n a li  ş c o la r i!
Timp de trei zile (lî, 12 şi 13 mar

tie) la Sibiu, pe ringul Instalat în 
sala Şcolii sportive s-au desfăşurat 
cele 70 partide de box ale finalelor 
campionatului republican al şcolilor 
sportive, ediţia a II-a. Au participat 
boxerii de la şcolile sportive Craio
va, nr. -2 Constanţa, Galaţi, Timi
şoara, «Energia* Bucureşti, „Şoimii" 
Sibiu, „Unirea* Iaşi şi „Braşovia* 
Braşov.

Excelenta organizare şi dlrzenia cu 
care s-au întrecut flnaliştlî, s-au a- 
dăugat pozitiv îa atmosfera care a 
domnit In jurul acestui eveniment 
sportiv în tribunele sălii Şcolii spor
tive. Satisfacţia localnicilor de a se 
fi clasat pe locul al doilea la echi
pe, după „Energia* Bucureşti, prin 
cele opt titluri de campioni republi
cani şcolari, a transformat festivita
tea de premiere într-o adevărată săr
bătoare sportivă sibiană.

Iată numele cîştigătorilor ediţiei 
1971 a finalelor campionatelor şco
lare de box juniori mari: cat. 45 kg 
— T. Mihuleţ (Şc. sp. „Şoimii*); cat. 
48 kg — Gh. Cotran (Şc. sp. Craio-

Progresnl Sibiu — Metalul I.O.S.
2 _ i (1—0)

La capătul unui meci disputat, vic
toria a revenit In final Progresului, 
prin golurile Înscrise de FI, Popa 
min. 32, şi Lutsch min. 88, pentru 
învingători, respectiv Bloos min. 66. 
A. Negru (Sibiu) a arbitrat bine.

C.F.K. Sibiu — Construcţii Sibiu 
1—0 (0—0)

Partidă foarte dinamică şi specta
culoasă, în care ambele echipe au 
ratat ocazii clare. Feroviarii au reu
şit să fructifice pna dintre ele: au
tor Brînzea mln. 57.

A arbitrat bine I. Bolovan (Cls- 
nădie).

Metalurgica Sibiu — Voinţa Sibiu 
1—1 (0—0)

După ce cooperatorii au deschis 
»coiul ln min, ?7 orte Bunea, care

va))’ cat. 51 kg — O. Paşcanu (Şc. 
sp. „Unirea*); cat. 54 kg — F. Me- 
ţeanu (Şc. sp. „Energia“); cat. 57 kg 
— M. Mitrache (Şc. sp. „Energia“); 
cat. 60 kg — A. Frăţilă (Şc. sp. „Şoi
mii”); cat. 63,5 kg — Gh. Tureac 
(Şc. sp. „Energia"); cat. 67 kg — V. 
Lupu (Şc. sp. „Unirea"); cat. 71 kg — 
V. Vinţeanu (Şc. sp. „Braşovia"); cat. 
81 kg — N. Miron (Şc. sp. Constan
ta); cat. +81 kg — Gh. Bivolaru (Şc. 
sp. „Unirea").

Juniori mici: cat. 45 kg — C. Cu
tă (Şc. sp. Craiova); cat. 48 kg —
D. Negru (Şc. sp. „Şoimii“); cat. 51 
kg — E. Guip (Şc. sp. „Şoimii"); cat. 
54 kg — F. Şerb (Şc. sp. „Şoimii“); 
cat. 57 kg — W. Stengel (Şc. sp. „Şoi- 
mii")f cat. 60 kg — Gh. Roşu (Şc. 
sp. „Braşovia"); cat. 63,5 kg — D. 
Cimpoieşu (Şc. sp. „Braşovia"); cat. 
71 kg — Gh. Bucur (Şc. sp. „Şoimii"); 
cat. 75 kg — M. Irimie (Şc. sp. „U- 
nirea* Iaşi).

Primele trei locuri pe echipe: Şc. 
sp. „Energia* Bucureşti 46 p, Şc. sp. 
„Şoimii* Sibiu 39 p, Şc. sp. nr. 2 
Constanţa 35 p.

a transformat un penalty, metalur- 
giştii reuşesc egalarea prin Netea 
(min. 86).

Corect arbitrajul lui Miron Steva 
(Sibiu).

Carpaţi Mirşa — Progresul Agnita 
4—0 (3—0)

Mirşenii au realizat o partidă foar
te bună reuşind să-şi întreacă net 
adversarii în toate compartimentele. 
Cele patru goluri au fost marcate 
de: Dulamă (2), Şerban, şi Roman.

Arbitrul sibian D. Rada a condus 
corect.

Unirea Tălmaciu — Textila Cisnădie

Partida s-a întrerupt la scorul de
2—1 pentru tălmăceni, în min. 86, 
deoarece delegatul echipei oaspete a 
intrat pe teren nejustificat, dînd naş
tere unui regretabil incident. Arbi
trul A. Ene a procedat regulamentar, 
oprind jocul.

GH. TOPlRCEANU

Elevilor Titi Costache (Şc. tp. nr. 
2 Constanţa) si Dumitru Negru (Şc. 
sp. „Şoimii* Sibiu) le-au fost înmî- 
nate cupele „Cel mai tînăr boxer* şi, 
respectiv „Cel mai tehnic boxer*.

VIOREL CUCU

Patinaj-vifeză

Sanda Frum a stab ilit 
la Berlin un valoros 

record republican 
de junioare

Timp de două zile la Berlin, spe
ranţele olimpice pentru anul 1976 ale 
R.D. Germane, R.P.D. Coreene, Uniu
nii Sovietice, Cehoslovaciei, Poloniei, 
Ungariei şi României (între care si- 
bienii Sanda Frum şi Victor Ciolacu) 
s-au întrecut în cadrul concursului 
tradiţional „Prietenia“, desfăşurat pe 
pista artificială de viteză din com
plexul sportiv Dinamo Berlin.

întrecerile au fost dominate de pa
tinatorii ţării gazdă şi de patinatorii 
R.P.D. Coreene, urmaţi de patinato
rii polonezi şi sovietici. Deşi patina
torii români nu au fost printre me
daliaţi, ci pe la mijlocul clasamente
lor, totuşi, realizarea a cinci recor
duri republicane o considerăm ca ua 
progres al patinajului viteză româ
nesc.

în primul an de juniorat Sanda 
Frum a doborît la Berlin recordul 
ţării la 500 m junioare 15—16 ani, 
realizind 53"3 la numai o zecime de re
cordul naţional al junioarelor de 17—18 
ani. La proba de 1000 m 1, evoluţia 
Sandei Frum a fost mai slabă, (2,01) 
dar o mare surpriză a constituit re
zultatul de 6,29,2 la 3 000 m (locul XI 
din 26 concurente) care o anunţă o 
poliatlonistă de valoare.

De asemenea, în primul an de ju
niorat, Victor Ciolacu a avut o evo
luţie mulţumitoare la probele de vi
teză şi semifond realizînd cele mai 
bune performanţe personale la 500 m 
(50 sec.), 1000 m (1,46,7) şi 1 500 m 
(2,39,4). Victor Ciolacu a reuşit, de 
asemenea, un valoros rezultat la 500 m 
2.26,3, cu care şi-a întrecut coechi
pierii, clasîndu-se pe locul XIV. Ul
timele trei rezultate sínt recorduri 
judeţene.

prof. PETRU TIVADARU
antrenorul lotului naţional de 

juniori

C A M P IO N A T U L  J U D E Ţ E A N  DE FO TB A L

Pentru
cunoaşterea

judeţului
De curlnd, biblioteca Uniunii 

judeţene a cooperativelor meşte
şugăreşti Sibiu a organizat un 
concurs „Cine ştie cîştigă“ pe te
ma: „Frumuseţile şi bogăţiile ju
deţului nostru“, care a trecut în 
revistă realizările judeţului în 
cincinalul trecut.

Publicul, în număr mare, a 
fost alcătuit din lucrători din ce
le 10 cooperative meşteşugăreşti 
din municipiul Sibiu.

Au participat la concurs 7 
concurenţi, din care s-au clasat 
pe primele 3 locuri următorii: 
Viorica Nit-ula (cooperativa „Teh
nica nouă“), Maria Bîrsan (coo
perativa „Igiena") şi Domnica 
Rotaru (cooperativa „Munca tîm- 
plarilof").

Cîştigătorilor le-au fost atri
buite premii în obiecte.

Juriul compus din specialişti 
(profesori şi ingineri) a apreciat 
mult răspunsurile frumoase date 
de concurenţi.

In viitor, biblioteca va mai or
ganiza acţiuni asemănătoare, de
dicate semicentenarului P.C.R.

»- I ,  " I

PRIN COFETĂRIILE SIRIENE

INTRE CEEA CE AŞTEPTAM SI SITUAŢIA OE FA PT ...> j  J

■ Regulamente improprii, ţinută incorectă
■ Sistemul de aerisire — inexistent
H De ce transformăm cofetăriile în crîşme?

In unele cofetării sibiene, nepă
sarea şi iresponsabilitatea şi-au dat 
de mult mina continuînd o stare de 
fapt insuportabilă. Pe bună drepta
te se afirmă că destinaţia de drept 
a acestor localuri de alimentaţie 
publică a fost schimbată, fiecare u- 
nitate conducîndu-se după nişte re
guli arbitrare, fixate de cine ştie ce 
responsabil. Spre argumentare, vă 
oferim un tablou de la cofetăria din 
cartierul Terezian (unitatea 16 „Mo
dern”):

Zi de duminică. Ora 14,35. „O ca
fea vă rugăm“ — ne-am adresat vi
nei lucrătoare din cofetărie. „Cafea 
nu servim, numai de la ora 17“. „De 
ce?“ — am întrebat-o pe Elisabeta 
Nichită, responsabila unităţii. „Pen
tru că în localul nostru vin tot fe
lul de beţivi şi... şi nici nu reuşim 
să-i servim pe toţi...“ De notat, însă, 
că ia ora aceea lucrau două schim
buri. Schimbul de dimineaţă şi fe
tele care trebuiau să lucreze după- 
amiază. Adevărul este altui deci! 
Am consultat condica de reclamaţii 
a acestei unităţi. Nu exagerăm de 
loc. Tot ia două zile există cite o 
reclamaţie care, bineînţeles, n-a 
fost anunţată conducerii întreprin
derii. Ori a fost anunţată şi nu s-au 
luat măsuri... Ceea ce-i aproape a- 
celaşi lucru.

In după-amiaza aceleiaşi zile,

ne-am deplasat şi la cofetăria „Aida* 
din cartierul Gheorghc Gheorghiu- 
Dej. Responsabila acestei unităţi, 
Maria Săuchea, ne-a spus că localul 
este bine aprovizionat, prăjituri se 
aduc în fiecare zi. Unitatea a rea
lizat pe luna februarie, în loc de 
65 000 lei cît avea planificat, 102 000 
lei. Am fost însă curioşi să vedem 
cîţi din aceşti bani au fost încasaţi 
pe cafea şi pe băutură. Şi am a- 
flat că, într-o lună de zile, în aceas
tă cofetărie se vînd şi se consumă 
băuturi alcoolice (coniac, biter, li
chior) îri valoare de ÎIQOO iei. Pre
ţui cafelei' consumate se ridică fa 
9 800 lei. Restul de bani, pînă la 
102 000 lei sínt realizaţi din vinde
rea prăjiturilor şi a altor dulciuri. 
Ne punem deci întrebarea: dacă, în 
această unitate, în realizarea planu
lui ponderea mare aparţine prăji
turilor nu este oare de dorit a nu 
se mai vinde băuturi alcoolice? Şi 
este obligatoriu oare ca elevii şi 
copiii care vin aici pentru a consu
ma cîte o prăjitură să inhaleze fu
mul unor „tineri“ certaţi cu buna- 
cuviinţă? In acest local fumatul es
te interzis. Evident, teoretic căci, 
practic, fumează cine vrea. „Ce să 
le fac?" — se plîngea Maria Său- 
ehea. „Eu le atrag atenţia, dar ei 
tot fumează“. Ii răspundem noi. Nu 
trebuie să le facă absolut nimic.

S4 nu-î servească doar. Există un 
regulament al oricărei unităţi şi a- 
ceia care intră în unitate sínt o- 
bligaţi să-l respecte. Dacă nu sa 
conformează ei nu trebuie serviţi.

Ultima cofetărie vizitată de noi a 
fost aceea din cartierul Ştefan cel 
Mare (unitarea 18 „Select“). La ora 
clnd am ajuns noi aici unitatea era 
transformată — nu exagerez — în 
crîşmă. Nişte cheflii strînseserâ 
mai multe mese la un loc şi strigau 
în gura mare să fie serviţi eu bău
tură. Fetele din cofetărie s-au con
format. Or, bufetul „Trei stejari" 
este despărţit de cofetăria „Select" 
(vai, ce nume neconform cu reali
tatea!) doar printr-un perete. Şi, a- 
tunci, de ce mai este nevoie să se 
servească băuturi alcoolice şi în 
cofetărie?

Multe din unităţile I.A.P.L. „Co
fetarul“ au mobilierul degradat. 
Scaune fără spătare, rupte. Res
ponsabila de la cofetăria „Aida“ a 
înaintat conducerii întreprinderii 
două informări cu această situaţie 
de fapt. Nu a primit însă nici un 
răspuns. Să nu mai vorbim de sis
temul de aerisire din unele cofe
tării- („Liliacul“, „Union“, „Violeta“, 
de exemplu).

N-ar strica a se lua măsuri şi în 
acest sens tot aşa cum n-ar fi rău 
dacă ţinuta personalului cofetării
lor ar eîştiga în eleganţă.

Tn majoritatea lor aspectele cri
tice semnalate de noi sínt intr-o 
totală neconcordanţă cu ceea ce 
poartă denumirea de Cofetărie. 
Sperăm că I.A.P.L. „Cofetarul“ va 
lua In sfîrşit, măsurile necesare. Aş
teptăm veşti.

AL. SOMEŞANU

VEŞTI DIN AGRICULTURĂ
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Arături pentru însă- j
mînfările
de primăvară

In cooperativele agricole în care ; 
au rămas suprafeţe de teren nea- j 
rate din toamnă, s-a trecut la pre- j 
gătirea solului in vederea însămîn- 
ţărilor de primăvară. Pînă în pre
zent mecanizatorii din secţiile 
S.M.A. au executat arături pe 1 421 
ha. Cele mai mari suprafeţe au 
fost arate în cooperativele agricole 
din Valea Viilor — 125 ha, Moşna 
— 100 ha, Boian — 75 ha, Şeica 
Mică — 75 ha, Alţîna — 70 ha, 
Ighişul Vechi — 60 ha şi în altele.

Lucrări în livezi
In fermele pomicole al» între

prinderii agricole de stat Apoldu 
de Sus se desfăşoară o activitate 
intensă în vederea obţinerii în acest 
an a unor producţii sporite 
de fructe. Lucrătorii din acest 
sector au încheiat stropitul II de 
iarnă la cei 120 000 pomi pe rod. 
De cîteva zile au început tăierile 
de rărire şi fructificare, lucrare ce 
s-a executat la peste 50 000 pomi. 
Totodată, au fost transportate în 
livezi 1 542 tone îngrăşăminte natu
rale şi s-au administrat 83 tone în
grăşăminte chimice.

Pregăffrea pro
ducţiei de legume

Ţăranii cooperatori din Cristian 
vor cultiva in acest an legume pe 
o suprafaţă de 35 ha. In vederea 
asigurării materialului săditor s-au 
construit 800 m p răsadniţe. Jumă
tate din această suprafaţă a fost 
însămînţată cu varză de vară, co
nopidă, gulioare şi ţelină. De ase
menea se lucrează la confecţionarea 
ghivecelor nutritive, în care au fost 
repicate pînă acum 30 000 fire de 
varză şi gulioare.

Pentru ridicarea fertilităţii solu
lui s-au aplicat, pe întreaga supra
faţă de grădină, cite 400 kg îngră
şăminte chimice la hectar, iar pe 
13 ha — 500 tone îngrăşăminte 
naturale.

P e  u rm e le  s c r is o r i
lor n e p u b lic a te

Are d rep tu l, dar,,.
„Considerăm că vehiculul des

cris In scrisoarea semnată de 
Bela Viorel din Copşa Mică în
deplineşte caracteristicile tehnice 
generale ale bicicletei (cu motor 
—■ n.n) şi în acest caz poate cir
cula pe drumurile publice fără 
a purta număr de imatriculare 
sau permis de conducere pentru 
autovehicule“ — se specifică în- 
tr-un pasaj al adresei de răs
puns a Inspectoratului miliţiei 
judeţului Sibiu. In continuare, 
aceeaşi adresă, vă mărturisim 
sincer, ne pune şi pe noi In di
lemă.......pentru a elucida In în
tregime această problemă este 
necesar să fie verificat vehiculul 
de către ofiţeri de specialitate 
din cadrul serviciului circulaţie“. 
Ca în final să se propună verifi
carea numai la primăvară, după 

- 1 aprilie, „deoarece acum este 
iarnă şi nu se poate circula cu 
asemenea vehicule". Starea tim
pului dezminte. Apoi dacă-i ve
hicul şi se încadrează ca atare 
în Decretul 328/1966 (art. 6) de 
ce petiţionarul trebuie să aştep
te pînă binevoieşte cineva să-l 
verifice?

Dacä-i. „organizar*  
de  şantier?

încă în octombrie 1970 locata
rii bl. 5 şl 6 Hipodrom au sesi
zat Consiliul popular municipal 
Sibiu că în apropierea celor două 
blocuri, distrugind zona verde, 
Şantierul 2 ai I.J.C.M. Sibiu a 
început amenajarea unei baze 
sportive. Locatarilor li s-a răs
puns atunci că terenul este în 
incinta şantierului, face parte 
din organizarea de şantier şi că 
echipa de fotbal a întreprinderii 
va face doar antrenamente etc,, 
etc. Motivări, care s-au dovedit 
neîntemeiate. Acelaşi organ, la 
scrisoarea adresată redacţiei răs
punde: „Privitor ia amenajarea 
unui teren sportiv... am comuni
cat întreprinderii să oprească 
orice amenajare în continuare“. 
Se naşte întrebarea eu ce sume, 
pe cheltuiala cui se făcea aceas
tă improvizaţie?

La pingelit!
Desele sesizări ce s-au făcut 

cum că la secţia cismărie din 
Turnu Roşu, aparţinătoare de co
operativa de consum Racoviţa, 
nu există materiale cu cé să se 
lucreze, au rămas fără efect. Ce
tăţenii din această comună erau 
obligaţi să-şi ducă încălţămintea 
la reparat în alte localităţi. Nu
mai în urma scrisorii adresate 
redacţiei ş? înaintată U.J.C.C. si
tuaţia s-a remediat. Cel puţin 
aşa ne asigură textul adresei de 
răspuns: „IJECOOP-ul Sibiu a 
luat toate măsurile şi secţia de 
cismărie Turnu Roşu a fost a- 
provizionată cu talpă în cantităţi 
duble. Vom urmări în continuare 
aprovizionarea secţiei cu mate
rialele necesare“.

Citiri fictive
Nu o data am fost sesizaţi că 

cititorii-încasatori ai I.C. Sibiu 
nu-şi fac datoria. Ei obişnuiesc 
să emită facturi cu date fictive, 
ca după cîteva luni, cînd se face 
bilanţul (verificarea consumului 
real după contor) să existe cifre 
care dau diferenţe substanţiale. 
Aşa a păţit şi Grigore Lupea 
(str. J. Watt 7) în ultimele 4 
luni ale anului trecut. In adresa 
Direcţiei judeţene de gospodări
re comunală şi locativă se recu
noaşte că asemenea animozi
tăţi se întîmplă pentru că citi- 
torul-încasator, sub motiv că n-a 
găsit pe nimeni acasă, a trecut 
în fişa tehnică un consum fictiv, 
care a fost regularizat prin ci
tirea contorului efectiv, în luna 
decembrie. Petiţionarul a fost 
pus in situaţia să dea o dată o 
sumă mult mai mare. Cînd se 
vor înlătura asemenea practici 
dăunătoare din activitatea citi- 
torilor-încasatori?

Rubrică realizată de 
S. î ÂGEANU
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TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme în general călduroasă 
cu cerul temporar noros. Izolat, va 
ploua slab. Víntül va sufla slab - din 
sectorul vestic. Temperaturile mini
me vor fi cuprinse intre —1 şi plus 
2 grade, iar cele maxime vor oscila 
fntre plus 10 şi 13 grade.

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii. 

Universal-şotron — enciclo
pedie pentru copii.

18.30 Economie, ştiinţă, conducere
19.00 Un cînteo de la Bilca.
19.10 Tragerea Pronoexpres.
19.20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 50 de ani în 50 de evocări. 

Anul 1923.
20.10 Tele-cinemateca:

„Salvatore Giuiiano“.
22.10 Poşta TV.
22.20 Cadran internaţional
22,50 Telejurnalul de noapte.
33.00 închidere* emisiunii.

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, ora

19,30, spectacol cu piesa Bunbury, 
iar la ora 20,00, Ia Cisnădie, Come
die cu olteni.

SPECTACOL
La clubul „Independenta’ din St- 

biu, ora 19,30, va avea loc spectaco
lul de varietăţi Surprize la tot pa
sul.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Mihai Viteazul,

seriile E şi II (orele 10,00; 14,00j 18,00); 
ARTAi Crimă şi pedeapsă, seriile I 
şi II (orele 10,00; 15,00; 19,00); TINE
RETULUI: Marele semn albastru lő
réié 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESURi Sechestru 
de persoană (orei* 9,00; 14,00;

10,30; _ 19,00; 21,15); TINERETULUI] 
Intîinire Ia vechea moschee (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30); UNIREA; 
Gizelle (orele 10,00; 16,00; 18,00; 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Ambuscada 
(orele 11,00; 16,00; 18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Patricia ţi mu
zica (orete 10,00; 16,00; 18.00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: Cei 
cinci din cer (orele 18,00 şi. 20,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Balada 
din Hevsursk horele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Jurnalul unei ca
meriste (orele 17,00 şi 19,00).

B A ZN A -B A l: V îrstâ  in g ra tă  (orele
17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUSTi 
Mayerling (orele 17,00 şi 19,00).

Cadru din filmul Crimă ţi pedeapsă, c«re euletză !» cinematograful „Arta*
dL> Sibiu
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UN SECOL DE LA 
COMUNA DIN PARIS

100 d« «Bl <*• eted, la
IA mantie 1871, proletirlatul parizian 
a răsturnat, pentru prima dată In 
Istoria lumii, puterea claselor exploa
tatoare si a Instaurat guvernarea de
mocratică a maselor muncitoare. Prin 
această luptă a fost smulsă puterea 
politică din mîinile exploatatorilor, 
iar statul burghez, organele sale re
presive au fost desfiinţate şi înlo-

f' cyit* cu reprezentanţi al claie! mun
citoare, «Ieşi In modul cel mai de
mocratic.

Comuna din Paris a fost prima pu
tere a clasei muncitoare, a poporu
lui, vestitoarea unui nou tip de or
ganizare a societăţii — democraţia 
socialistă. Ea a arătat, In scurta sa 
existenţă de 72 de zile că noua 
orînduire socială făurită de clasa 
muncitoare este capabilă să elibere
ze omenirea da racilele exploatării 
omului de către om, şi ale războa
ielor pustiitoare pe care le generea
ză orinduirea capitalistă.

Comuna din Paris s-a născut din 
iupta eroică a maselor muncitoare, 
Împotriva dictaturii personale a îm
păratului Ludovic Bonaparte, din in
surecţia Împotriva trădării burgheziei 
şi din lupta pentru salvarea naţio
nală a Franţei de pericolul ocupaţiei 
prusace. Sub presiunea unor uriaşe 
manifestări a maselor, la 4 septem- 
biie 1870 Franţa s-a proclamat re
publică. In Împrejurări cu totul deo- 

y sebîte ce s-au ivit după proclamarea 
republicii, împrejurări determinate 
de pericolul ocupării da către trupe
le prusace a Franţei, proletariatul 
parizian se dovedeşte a fi cel mai 
hotărît să apere libertatea şi onoa
rea Franţei. Toţi bărbaţii în stare 
să poarte arme se înrolează în Gar
da Naţională care, numărind pesle 
280 de batalioane, dintre care 200 
erau predominate de muncitori, de
vine treptat o lot mai puternică for
ţă politică a maselor revoluţionare. 
Această stare de lucruri a alarmat 
si a adus tn situaţie de panică şi 
derută burghezia. Pe fondul acestui 
conflict dintre interesele nationale 
şl interesele de clasă, guvernul bur
ghez, în frunte cu Thiers, semnea
ză la Versailles preliminările unei 
păci cu Prusia, prin care Franţa ur
ma să cedeze o parte din teritoriul 
său Prusiei, să plătească o sumă ma
re de bani drept despăgubiri de răz
boi. Pe această bază s-a dat. ordin 
de evacuare armatelor din Paris şi 
s-a încercat — noaptea, pe furiş —• 
a se scoate tunurile gărzii naţionale.

Ştirea acestui act de cedare în 
fata duşmanului, de cedare a Pari
sului s-a răspîndit ca fulgerul în 
toată capitala Franţei. întreaga popu
laţie a ieşit în stradă. Gărzile natio
nale au ocupat primăria Parisului. In 
acea dimineaţă a zilei de 18 martie 

V 1871 Comitetul • Central al gărzilor
g nationale, a proclamat Comuna din

Paris.
Animat de marile idealuri ale eli

berării politice, sociale şi nationale, 
după cucerirea puterii, proletariatul 
parizian a trecut la luarea unor mă
suri pentru şi în favoarea maselor 
populare. Esenţialul în activitatea 
comunei au fost măsurile luate în in
teresele şi spre binele oamenilor 
muncii. Printre acestea trebuie re
marcată, în primul rînd, trecerea în 
proprietatea asociaţiilor muncitoreşti 
a tuturor atelierelor şl fabricilor pă
răsite de către reprezentanţii capita
lului, precum st confiscarea averilor 
care au aparţinut familiei bonapar- 
ti.ste si tuturor reprezentanţilor poli
tici ai epocii Imperiului. Un decret 
al Comunei a desfiinţat amenzile pe 
care patronii le puneau asupra sala
riului; toate amenzile percepute du
pă 18 martie trebuiau să fie restituite

V

muncitorilor. Comuna a anulat toate 
chiriile datorate din octombrie 1870 
pînă în aprilie 1871, a suspen
dat toate vînzările de lucruri 
amanetate la casa municipală 
de amanet şi. ulterior, a desfiinţat 
toate casele de amanet care consti
tuiau un mijloc de exploatare supli
mentară a clasei muncitoare. Biserica 
a fost separată de stat. Cu toate pri
mejdiile care planau asupra ei, Co
muna a desfăşurat o vastă activitate 
socială şi culturală. Comisia pentru 
învăţămînt s-a ocupat de laicizarea 
şcolilor. Au fost create primele şcoli 
profesionale.

Comuna din Paris a avut un ca
racter naţional, reprezentînd în a- 
celaşi timp, o puternică afirmare a 
internaţionalismului proletar. Aceasta 
se reflectă în scopurile sale, precum 
şi în faptul că printre consilierii săi 
au fost aleşi numeroşi revoluţionari 
din diferite ţări. Numeroase docu
mente rămase din perioada Comu
nei arată că proletariatul francez era 
conştient de importanta internaţiona
lă a societăţii pe care intenţiona s-o 
realizeze. Astfel, într-o chemare a 
Comitetului Central republican se 
spunea: „Republicani din lumea în
treagă, ridicati-vă în numele liber
tăţii ! In Franţa, în Spania, în Un
garia şi Danemarca, în Polonia; şi 
voi, fraţii noştri germani, proletari 
de dincolo de Rin,, aşteptaţi de la 
victoria noastră si de la dezastrul 
germanic triumful libertăţilor voas
tre; ... Trăiască republica universa
lă“.

Actele de epocală Însemnătate Is
torică ale comunarzilor au devenit 
repede cunoscute, încă clin zilele

existentei ©orromét, tn toate ţările
Europei. Ele au devenit cunoscute si 
în tara noastră. Elementele cele mai 
Înaintate ale poporului român, oa
menii de cultură au participat şi ad
mirat lupta eroică a comunarzilor 
parizieni. Studenţii români de la Pa
ris, medici români care practicau pro
fesia acolo s-au aflat în mijlocul co
munarzilor, pe baricade, jertfindu-se 
pentru marea cauză a Comunei, In 
rîndurile comunarzilor s-au găsit Di- 
mitrie Dobrescu, Ion Cernătescu, 
Constantin Haralambie, George N, 
Roşnită şi alţii. Aceste fapte ale ro
mânilor sínt consemnate şi de isto
ricul francez Reuguette Julis cinci 
menţionează că apărarea frontului de 
la Issy şi artileria de la Montmartre 
erau comandate de comunarzi ro
mâni. Participarea românilor la epo
peea eroică a Comunei este consem
nată şi de ziarul burghez „Le Figa
ro' care cerea, după înfrîngerea Co
munei, „... ca toţi membrii Comunei 
... ca toti polonezii suspecţi, toti va
lahii ... care au domnit două luni 
asupra celui mal frumos şl mal no
bil oraş al lumii să fie conduşi du
pă o judecată sumară, de la Închi
soare, la Cîmpul lui Marte, unde să 
fie ucişi...'.

Alături de alţi oameni de artă şl 
cultură, geniul poeziei româneşti, 
Mihail Eminescu, a cîntat tn versu
rile nemuritoare din „împărat şi Pro

letar* pe comunarzi şi idealurile lor 
de luptă. Plin de admiraţie pentru 
cea mai măreaţă revoluţie « secolu
lui său, Eminescu ne-a lăsat un ta
blou grandios al luptelor comunar
zilor.

„Parisul arde-n valuri, furtuna-n et se scaldă, 
Tunuri cu facle negre trăsnesc arzînd în vînt 
Prin limbile de flăcări, ce-n valuri se frăminti, 
Răcnete, vuiet de arme pătrund marea cea caldă. 
Evul e un cadavru — Parisul a Iui mormînt.

Pe străzile-ncrueişate de flăcări orbitoare,
Suiţi pe baricade de bulgări de granit,
Se mişc-batalioane a plebei proletare,
Cu cuşme frigiene şi arme lucitoare,
Şi clopote dc-alarmă răsună răguşit“.

Burghezia nu s-a împăcat cu pute
rea maselor populare instaurată la 
Paris şi a trecut la scurtă vreme la 
acţiuni sîngeroase pentru a zdrobi 
Comuna. Trupele de represiune ale 
contrarevoluţionarilor din Versailles 
s-au aruncat cu o sălbăticie nemai
pomenită împotriva puterii muncito
rilor. Comunarzii au luptat cu un 
eroism de nedescris pe fiecare stra
dă, baricadă după baricadă, scăldînd 
Parisul în sînqele lor fierbinte. Cu 
toate ai estea. iortele reacţionare in
terne, cu ajutorul militarismului pru
sac, au reuşit sa lichideze Comuna 
din Paris prin acţiuni de o deosebi
tă ferocitate. Referindu-se la jertfe
le date de luptători Parisului, O. Lis- 
saqaray, membru al Comunei arată 
ca au căzut pradă represiunilor: 
„20 000 de bărbaţi, femei, copii omo- 
rîti în timpul bătăliei; cel puţin 3 000 
morţi în depozite, pontoane, forturi, 
închisori, în exil sau din cauza bo
lilor; 13 700 condamnaţi la închisoa
re, 70 000 femei, copii, bătrîni privaţi 
de susţinătorii lor sau aruncaţi afa
ră din Franţa.

Sacrificiile comunarzilor parizieni 
s-au înscris cu litere de aur în is
toria clasei muncitoare franceze şi 
internationale. Amintirea comunarzi
lor este păstrată si onorată de clasa 
muncitoare din întreaga lume. Co
muna din Paris a luptat pentru eli

berarea omenirii muncitoare, » tu
turor celor obidiţi şi umiliţi. Ca lup
tători înaintaţi pentru revoluţia so
cială, comunarzii şi-au cîştigat sim
patia pretutindeni unde trăieşte şi 
luptă proletariatul. Tabloul Comunei, 
imaginea unui guvern muncitoresc 
o re  a cucerit şi a ţinut în mîinile 
sale mai bine de două luni de zile 
Parisul, pe atunci „capitala lumii", 
ecourile luptei eroice a proletaria
tului au ridicat moralul^a . milioane 
de muncitori, le-au trezit speranţele 
si le-au atras simpatiile de partea 
socialismului. Bubuiturile tunurilor 
din Paris au dat pretutindeni un im
puls intensificării luptei revoluţiona
re a proletariatului. „Parisul munci
torilor, cu Comuna lui — scria Marx 
—, va li în veci sărbătorit ca vesti
torul glorios al unei societăţi noi. 
Martirii , lui sínt gravaţi în marea 
inimă a clasei muncitoare. Extermi
natorii lui au fost puşi 4e Pe acum 
de istorie la stîlpul infamiei..."

Cauza pentru care a luptat şi s-a 
jertfit proletariatul parizian a trium
fat mai tîrziu — tn 1917 in Rusia, 
prin victoria Marii Revoluţii Socia
liste din Octombrie, iar după aceea, 
în perioada de după al doilea răz
boi mondial, în celelalte ţări care 
formează în zilele noastre, sistemul 
socialist mondial.

C. MIHAI

Imagine din secţia termo-rigide a fabricii „Mamiira roşie'“ Sibiu

Un om obişnuit
Am ascultat-o tn diferite împreju

rări, atent, admirativ. O dată vorbea 
în faţa unui numeros activ sindical 
despre rolul familiei în societatea so
cialistă. Cred că a fost o armonioasă 
îmbinare a cunoştinţelor sale de lec
tor cu iubirea conjugală, cu senti
mentul matern de tînără mamă pen
tru că expunerea a avut o înaltă va
loare etică.

Altă dată descurca ţesătura unui ro
man contemporan explicînd elevilor 
dintr-o clasă finală destinul eroilor 
angajaţi într-o luptă dramatică cu for
ţele reacţionare pentru a Instaura o lu
me nouă.

De nenumărate ori. la şedinţele con
siliului profesoral, ale cercului peda
gogic, la consfătuiri, plenare, instruiri,. 
aici la Mediaş sau la Sibiu, a cuce
rit auditoriul prin luciditatea abordă
rii şi dezbaterii unor probleme care 
vizează tineretul, obiectul educaţiei 
permanente, prin competenţa şi va
loarea practică a experienţei împăr
tăşite, prin sinceritatea şi spiritul 
partinic, calităţi care ridică valoarea 
intervenţiilor solicitînd participarea 
interlocutorilor, orientînd atitudinea 
şi munca lor.

Această angajare activă, ancorarea 
adîncă în viaţa culturală a municipiu
lui, a profesoarei Georgeta Rîrlogca- 
nu î$i au explicaţia în înţelegerea su
perioară a rolului pe care îl are das
călul comunist în societatea contem
porană.

— Dacă ţinta noastră este precisă, 
idealul nostru este bine conturat de 
către partid şi dacă experienţa celor 
cincizeci de ani de existenţă a parti
dului confirmă cu certitudine faptul 
că năzuinţele noastre se înfăptuiesc 
în detaliu, nouă slujitorilor şcolii ne 
revine datoria să milităm cu consec
venţă pentru . a accelera înaintarea 
spre ţintă, a optimiza, a conştientiza 
activitatea tuturor şi a fiecăruia în 
parte.

Atît ca profesoară, cît şi mai ales 
ca secretară a organizaţiei de partid 
la Liceul nr. 2, mă străduiesc să o- 
rientez colectivele de elevi şi dascăli 
spre înţelegerea problemelor majore 
ale şcolii, să imprim în munca lor 
operativitate şi consecvenţă.

— In ce măsură reuşiţi?
— Nimic nu se poate realiza fără 

adeziunea colectivului. Există în şcoa

la noastră oameni foarte buni. Spa
ţiul nu-mi permite să vă relatez fap
te care m-au condus la această con
statare. Consultarea permanentă, su
gestiile lor, analiza critică a diferite
lor aspecte ale muncii colectivului, 
au contribuit la limpezirea şi contu
rarea clară a obiectivelor principale 
ale activităţii didactice, m-au ajutat 
să desfăşor în cadrul organizaţiei o 
muncă de conducere mai concretă şi. 
deşi perioada de la Congresul al 
X-lea al P.C.R. care a conferit orga
nizaţiilor de partid sarcina de îndru-

PROFILURI
ÎN LUMINĂ

mare ţi control în şcoli, este relativ 
scurtă, am acumulat o oarecare ex
perienţă pozitivă in acest sens.

Faptul că sínt solicitată sau mă an
gajez din proprie iniţiativă în anu
mite dezbateri, este cauzat de dorinţa 
de a împărtăşi din experienţa colec
tivului în care lucrez şi altora. Este, 
cum s-ar zice, manifestarea spiritului 
de breaslă.

Conversaţia cu profesoara George
ta Bîrlogcanu face plăcere oricui. 
Timpul însă se opune discuţiilor mai 
îndelungate.

— Cu ce v-ati propus să întîm- 
pinati semicentenarul P.C.R.?

— Avem un plan bogat în acţiuni. 
Vom organiza întîlniri cu vechi mili

tanţi a' mişcării muncitoreşti, vizit* 
la locuri memoriale, vom edita revis
ta şcolii şi vom pregăti o... surpriză. 
Toate acestea le vom îndeplini punct
cu punct.

Modul cum ml-a prezentat acest* 
intenţii m-a convins pe deplin că nu 
mai era necesară ultima precizare.

Întrerup r.u ştiu a cita oară discu.-. 
ţii ic cu secretara de partid de la a- 
ceastă scoală oarecum stînjenit pen
tru că pe masa ei de lucru aşteptau 
lucrările elevilor care s-au prezentat 
la olimpiada de literatură pentru a fi 
corectate, cîteva lucrări de sondaj în 
vederea unui studiu pe care-1 pregă
teşte pentru cercul pedagogic din pri
măvară, materialul încă neorganizat 
al revistei literare, alte materiale ca
re atestă preocuparea colectivului di
dactic privind folosirea în mod util 
a timpului liber de către elevi şi ca
re constituie obiectivul dezbaterilor 
adunării generale de partid clin a- 
ceastă lună şi poate alte sarcini car* 
o solicită.

In însemnarea de fată n-am prezen
tat rezultate spectaculoase sici per
soane ieşite din comun, ci un om o- 
bişnuit ca foarte mulţi alţii din ju
rul nostru, o tovarăşă de muncă an
gajată plenar într-o activitate no
bilă, care pe lîngă munca de profe
soară îndeplineşte cu cinste .şi funcţia 
de mare răspundere de secretară a 
organizaţiei cîştigînd stima şi aprecie
rea tuturor, im om care-şi înţelege 
pe deplin vocaţia şi munceşte cu dă
ruire, depăşindu-se pe sine.

ILIK OLARI?
activist Ia Comitetul municipal 

Mediaş al P.C.R.

•  •  •  •

Fermele specializate au fost create!

Ş T I R I
S is te m a t iz a r e a
f lu x u lu i
te h n o lo g ic
La fabrica de produse zaharoase 

„Victoria* Sibiu, s-a realizat siste
matizarea fluxului tehnologic la sec
ţia de glazat napolitane cu ciocola
tă. Aceasta prin montarea unei linii 
continue pentru topit ciocolată, gla
zat napolitane in tunel cu aer con
diţionat ţi prin introducerea unei 
benzi pentru ambalat.

(» o s f io d ă re ş ti
Gheza Peterff, secretarul Consiliu

lui popular Axente Sever ne infor
mează că cetăţenii din comuna sa 
sínt pregătiţi pentru extinderea ilu
minatului electric pe o distanţă de 
300 metri, pentru extinderea spaţiu
lui şcolar (în acest an se procură 
materiale) şi pentru introducere* a- 
pei potabile tn 60 case.

VESTI I I  AGNITA
• Recent, la Agnita, tn cartierul da 

locuinţe din parcul Steinburg, s-a dat 
tn folosinţă un nou bloc cu 20 de a- 
partamente.

• Cu toată prelungirea nejustificaiă 
a iernii, edilii locali au început să 
învioreze toaleta oraşului. Pe străzile 
oraşului, s-au întreprins acţiuni pen
tru corecţia arborilor ornamentali, 
iar In sere se pregăteşte febril ma
terialul săditor pentru zonele verzi.

•  Trotuarele ţi străzile vor cunoaş
te şi ele o nouă metamorfoză. Din 
fonduri bugetare s-au confecţionat 
12 000 dale din beton, 3 500 bucăţi bor
duri şi s-au procurat diverse mate
riale pentru înfrumuseţarea oraşului.

•  Ultimele 4 zile din săptămâna 
precedentă au fost dedicate, de către 
locuitorii oraşului, muncii patriotice. 
Astfel. în fiecare după-amiază, în 
timpul lor liber, salariaţii de la sec
ţia întreprinderii de gaz metan, de la 
I.M.T.F. şi-alţii au scos din pământ o 
conductă de apă subdimensionată, pe 
distanţa de 400 metri, pe care au în
locuit-o cu una mai mare. Economiile 
realizate «« ridică 1» suma de 80 000 
lei.

• De asemenea, duminică, Î4 mar
tie, un grup de salariaţi au participat 
1« lucrările pentru introducerea apei 
la ştrandul din localitat*.

0 chestiune.
1 pămînteană
; In veacul nostru trepidant şi a- 
; Iert, Cronos a ajuns să dispună du- 
; pă vrere de om. Şi în toate acţiu- 
î nile, întreprinderea de transpor- 
Ş Lin i Sibiu (I.T.S.) ii dă un serios 
j sprijin, ipdiferont de oră, zi sau 
: anotimp. Deunăzi, de pildă, maşi- 
! na de pe traseul 11 (Hipodrom— 
S Gară—Hipodrom) le-a jucat din
• nou renghiurile călătorilor. In za- 
; dar se vinzoleau cei peste 20 de
• oameni din statia Coiarov, vineri,
■ 12 martie, după ora 18,30. Tot 
S neputincioşi au rămas. A, nu! Au 
S rămas cu uitătura împăienjenită 
! după maşina 12 care trecea la in- 
; tervale egale de timp şi cu gindul
■ că doar, doar se iveşte un 11... or 
; prinde trenul... vor mai găsi un 
} medic la Policlinică să-şi potoleas- 
S că durerile...
S După un timp, dinspre oraş tre- 
;-ce un 11 dar la întoarcere, dez-

T

N O T A
( amăgire totală. Autobuzul, gol 
I „puşcă“ trece prin staţie fără să 
; oprească, ignorînd toată suflarea 
i care, buimacă n-a avut timp nici 
S măcar pentru un scrîşnet, darmite 
; să se gindească că s-ar putea ca
• maşina să se şi... retragă.
; In sfîrşit, la ora Í9.15 apare 
! maşina 31-SB-1592. Cu frigul în 
S oase, avînd pe limbă doar gustul 
S amar al timpului pierdut, oamenii 
; asediază pur şi simplu autovehicu- 
] iul. Un singur cuvint se mai dis- 
I lingea in aglomeraţia iscată: 
! Pardont PardonI însoţit de bom- 
! beuri scrijelate de ţintele unor 
: bocanci dornici să se vadă o dată 
: în maşină.
• Din noianul de explicaţii ale şo- 
; ferului am reţinut că la capătul 
; liniei, în Hipodrom, nu există nici
• un impiegat de mişcare care să
■ controleze graficul de circulaţie al
• maşinilor şi că, şi cu o seară în
• urmă „am rămas tot singur“. Sin- 
; ceritatea afirmaţiei completată cu 
î „avem multe goluri în activitatea 
: noastră“ nu scuză conducerea I.T.S.- 
; ului pentru faptele reprobabile în-
■ registrate. Ne întrebăm însă cît 
! timp vor mai dăinui aceste goluri. 
Ş Oare I.T.S.-ul n-a dat îndeajuns cu 
; tifla obligaţiilor ce le are?
i r . a.

[■MM ’

O am eni-fapte-
(Urmare din pag. I)
oarecare bază materială pentru fer
ma de porcine, cu toate că sínt vi
zibile strădaniile organelor agricole 
judeţene de a asigura o organizare 
competentă a procesului de produc
ţie, ferma de îngrăşare a porcilor 
nu a păşit „cu dreptul“ nici în a- 
cest nou an de producţie. După ce 
In anul trecut, numai în lunile sep
tembrie—octombrie şi noiembrie, 

. s-au înregistrat la această fermă 
cca 450 purcei morţi, în primele 

" două luni ale acestui an au murit 
85 purcei, în timp ce din fătări s-au 
realizat doar 19 purcei de la cele 
144 scroafe şi scrofiţe gestante... 
Considerăm că asupra aflării cau
zelor acestor fenomene organele a- 
gricole judeţene trebuie să insiste 
mai mult, pentru recuperarea pa
gubelor pricinuite averii obşteşti (e- 
valuate de către medicul veterinar 
Mihai Hupca, şeful circumscripţiei 
veterinare Păuca, la cea 65 000 lei 
în anul trecut) şi pentru prevenirea 
unor situaţii asemănătoare in acest 
an. După cite am constatat, două 
sínt fenomenele care au favorizat 
ridicarea considerabilă a „cotei 
mortalităţilor“ şi au scăzut substan
ţial nivelul realizărilor de produc
ţie: existenţa unor condiţii neco
respunzătoare de cazare şi lipsa u- 
nei baze sigure pentru o furajare 
ştiinţifică. „Eu nu aş ţine purceii în 
condiţiile astea, afirmă îngrijitoarea 
Maria Molnár, care lucrează de 5 
ani în sectorul zootehnie al unităţii. 
Purceii tremură de frig, în adăpost 
e un curent de abia îl putem su
porta. Cimentul care a fost turnat 
pe jos tine frig, aşa că mor purceii 
pe capete“. „Despre frigul din adă
posturi, ce să mai vorbim? continuă 
un alt îngrijitor, Mihai Bota, care 
lucrează de 8 ani în zootehnie şi 
de doi ani în sectorul porcin. Cu 
furajele — am avut o „problemă". 
Am primit spărtură de porumb, 
cred că a fost mucedă şi de aceea 
purceii nu o consumă“.

Intr-adevăr, lucrurile la ferma de 
porcine se prezintă în mare parte 
după cum le-au prezentat cei doi 
îngrijitori. „ ....

In adăposturi purceii. îngrămădiţi 
cţte 10—20 laolaltă, vîrîţi — literal
mente — unul în celălalt, tremură. 
Şi porcii la îngrăşat şi scroafei« de

asemenea. In aceste condiţii mai 
mult de 80—90 la sută din purceii 
noi născuţi mor la cîteva ore după 
fâtare, iar porcii la îngrăşat consu
mă cel puţin 2—3 U.N. în plus pen
tru fiecare kilogram de spor în gre
utate. Nu este de mirare eă, în pri
mele două luni ale acestui an la ferma 
din Păuca s-a înregistrat un con
sum de furaje impresionant: aproxi
mativ 33 600 kg spărturi de porumb, 
5 400 kg porumb boabe, 31 000 kg 
orz, 6 400 kg tărîţe, 2 000 litri lapte 
tras, la un efectiv de 665 porcine. 
Spunem „aproximativ", întrucât nici 
şeful de fermă, medicul veterinar 
Radu Cristea, nici contabila şefă a 
unităţii, Maria Natea, nu au reuşit 
să ne spună exact cantitatea de fu
raje consumate la fermă în luna 
februarie, deşi ancheta noastră a 
fost întreprinsă în 12 martie...

După aprecierile — foarte aproxi
mative — ale celor doi specialişti 
veterinari, la Păuca se realizează 
un kilogram spor în greutate cu un 
consum de cca 6 U.N., iar un purcel 
atinge greutatea de 100 kg în 11 
luni de la fătare. „In realitate se 
consumă 8—9 U.N. pentru un kilo- 
gram-spor în greutate, afirmă me
dicul veterinar Nicolae Dura. Con
sumul exagerat esţe urmarea adăpos
tiră şi a alimentaţiei necorespun
zătoare“. După cum afirmă tratate
le de specialitate şi atestă rezulta
tele de producţie, la rasa Landraee, 
de exemplu, un kilogram-spor în 
greutate se poate realiza eu 3,8—4,2 
U.N., iar greutatea optimă pentru 
livrare poate fi atinsă în 8 iuni. Es
te limpede că aceste performanţe 
sínt departe de realizările de la 
Păuca. „Noi nu reuşim să menţi
nem în viaţă toţi purceii pe care îi 
preluăm, afirmă medicul veterinar 
Mihai Hupca. O parte din aceştia 
mor în primele zile după sosirea lór 
în adăposturile fermei. Apoi avem 
furaje necorespunzătoare. Spărtura 
de porumb a- fost mucedă, nu sínt 
condiţii optime pentru prepararea 
furajelor, uneori se face o alimenta
ţie unilaterală. Despre adăposturi, 
ce să mai vorbim?:“

In privinţa adăposturilor, e drept 
că, fără a minimaliza amenajările 
făcute pînă acum, se poate afirma 
că doar în parte corespund. Unul 
din cele două injectoare destinate 
asigurării sursei de. încălzire a fu

rajelor este defect. Acum se lucrea
ză la instalarea, în două din cele 3 
adăposturi, a 40 lămpi-radiator. Lu
crătorii întreprinderii de electrici
tate Sibiu (şef de formaţie Uie Cis- 
maş) ne-au asigurat că în această 
săptămină în adăposturi va fi căl
dură. De ce însă nu au fost insta
late lămpile-radiator încă din de
cembrie, adică de atunci cînd, după 
afirmaţia medicului veterinar Ni
colae Dura, au fost aduse în unita
te? Iată o întrebare la care trebuie 
să răspundă atît consiliul de con
ducere şi şeful de fermă, cât şi în 
treprinderea de electricitate Sibiu. 
Este necesar ca în maternitate să se 
facă (printr-un mijloc oarecare) o 
încălzire generală a spaţiului, pen
tru a se asigura în adăpost o tem
peratură de 18—20°C, întrucît insta
larea lămpilor-radiator rezolvă doar 
parţial problema.

Referindu-ne la condiţiile de fu
rajare, afirmaţiile lucrătorilor din 
zootehnia de la Păuca, în cea mai 
mare parte, corespund. întrucât 
unitatea nu şi-a asigurat o bază fu
rajeră proprie (ceea ce, după opinia 
noastră, este greşeala principală a 
organizării procesului de producţie 
la ferma de la Păuca şi nu numai 
aici), nutreţurile necesare sínt — 
în proporţie de peste 80 la sută — 
procurate... prin repartiţie. Astfel, 
în anul trecut ferma a primit 100 
tone spărtură de porumb, FURAJ 
MUCED, impropriu consumului. 
Cum altfel s-ar putea explica mi
rosul greu ce emană din vracul de 
furaj sau „refuzul“ godacilor de a 
consuma asemenea „hrană“? Despre 
furajarea unilaterală, vorba oame
nilor locului, „ce să mai vorbim?“. 
Tainurile se dau reci, la voia în- 
tîmplării, fără o prealabilă cîntă- 
rire, aşa că nu mai este surprinză
tor faptul că abia în 11 luni se rea
lizează un spor în greutate de 100 
kg ia un porc... Cum îşi face dato
ria şeful de fermă, cum acţionează 
consiliul de conducere în acest caz? 
Oare trebuie să vină cineva de la 
Direcţia generală judeţeană a agri
culturii, pentru a rezolva probleme
le elementare ale furajării în fermă?

Care sínt perspectivele de reali
zare a indicatorului planificat lă 
producţia marfă în acest an, de 
1 200 porci graşi livrabili? „Noi nu 
avem încheiat contract decât pen-

semnificaţiitru 600 porci“ afirmă contabila şefă 
Maria Natea. Deci iată o primă sur
priză. „Nu avem condiţii să reali
zăm mai mult de 600 porci graşi în 
acest an“, confirmă şeful fermei, 
medicul veterinar Radu Cristea. îm
preună cu specialiştii de la Păuca 
am analizat baza materială a pro
ducţiei acestui an. Oricît ne-am 
străduit în depistarea perspective
lor, nu am reuşit să anticipăm o 
livrare anuală mai mare de 600— 
650 porci graşi. Pînă la 1 Iii se li
vraseră . doar 60. La îngrăşat mai 
existau cca 500.

Fără îndoială, se pot întreprinde 
unele măsuri pentru creşterea con
siderabilă a bazei materiale a pro
ducţiei de carne de porc la Păuca. 
Pentru aceasta se cere însă un e- 
fort suplimentar din partea organe
lor agricole judeţene şi a consiliului 
de conducere. Atmosfera de lucru 
existentă acum atestă unele orien
tări în acest sens. Este însă nece
sară o acţionare hotărîtă în această 
direcţie, pentru ca sarcinile asuma
te în privinţa asigurării fondului de 
stat la carne, să fie îndeplinite exem
plar şi la Păuca, unde eforturile de 
înfiinţare a fermei specializate se 
cer concretizate în atiligerea capa
cităţii de lucru proiectate.

Moi b r u t a r i i
De la Uniunea judeţeană a coope

raţiei de consum Sibiu, sintern anun
ţaţi că în satele Bruiu, Alma (Dum
brăveni) şi Poiana Sibiului au fost 
date în funcţiune brutării noi. A- 
cestor unităţi 11 se vor mai adăuga 
şi altele în Păuca, Alţîna şi Bîrghiş.

în lo c u i to r i  
d e  m a t e r i a l e
La fabrica de covoare „Dumbra

va" Sibiu, folosirea înlocuitorilor la 
materialele deficitare ocupă un loc 
important în aria preocupărilor co
lectivului de salariaţi ai întreprin
derii. Recent, căutările s-au concre
tizat în înlocuirea parţială a linei 
şi celolînei la firul de bătătură ce 
se foloseşte la covorul Victoria, cu 
relon şi melană. In felul acesta s-a 
obţinut alături de un colorit mai viu, 
în nuanţe multiple şi o îmbunătăţire 
a rezistentei mecanice a covoarelor.

La redacţia ziarului nostru so
sesc numeroase scrisori trimise de 
diferite categorii de cetăţeni care 
ţin să etaleze succese în producţie, 
pe şantiere, în şcoli, laboratoare şi 
instituţii, care vorbesc cu căldură 
despre semenii lor, despre faptele 
lor închinate, cu un profund sen
timent de dăruire, colectivităţii u- 
mané.

Redacţia noastră a socotit nece
sară publicarea în cadrul acestei 
rubrici, a corespondenţelor care 
reliefează faptele deosebite ale u- 
nor oameni de la diferite locuri 
de muncă.

Pe adresa celor 
în halate albe

•  La mijlocul lunii ianuarie,
I loan Mareu din Micăsasa a fost a- 
I dus urgent, de către consăteanul

său Alexandru Popa, cu autoturis
mul propriu, la secţia chirurgie to
racică a Spitalului judeţean Sibiu. 
Intervenţia promptă a colectivului 
de mediei a înlăturat pericolul 
ce-i ameninţa viaţa. De menţionat 
aci şi gestul consăteanului A.P. ca
re văzîndu-şi aproapele la necaz 
n-a pregetat să-i vină în ajutor, 
refuzind orice fel de remunerare 
pentru cursa făcută.

• Prin cîteva rînduri loan Ham- 
pu din Sibiu aduce calde mulţu
miri cadrelor medico-sanitare de 
la secţia interne a Spitalului ju
deţean Sibiu. „Rămîn recunoscător 
acestor oameni în halate albe şl 
în special medicului Radu Ciu- 
chendea, care timp de 5 săptă
mâni, cit am fost în camera de re
animare mi-a acordat tot sprijinul 
medical şi moral cuvenit in astfel 
de situaţii".

Acum este sănătos, a fost redat 
familiei şi muncii.

Coordonate ale ridicării cali
tative a activităţii economice

(Urmare din pag. I)

nat şi rezultatele ce le obţineţi sínt 
în acelaşi timp şi ale combinatului. 
Cred că n-ar fi lipsit de importantă 
să ne spuneţi cum sînteti sprijiniţi 
în acţiunile pe care le întreprin
deţi?

— Am avut fericita ocazie de a 
participa la consfătuirea eonducăto 
rilor centralelor industriale şi ai 
celorlalte unităţi cu statut de cen
trală ce a avut loc în urmă cu cî
teva zile la Bucureşti, In cuvîntul

său, tovarăşul Nicolae Ceauşeseu a 
precizat legătura indisolubilă ce 
trebuie să existe între combinat şi 
unităţile sale subordonate, de aici 
decurgind o serie de avantaje. Pre
cizez în primul rînd necesitatea de 
a ne bucura cu toţii şi în perma
nenţă de asistenţa tehnico-eeono- 
mică a specialiştilor existenţi în 
combinat, de contactul lor mai des 
cu locul unde se desfăşoară nemij
locit procesul de producţie. Ar mai 
fi de menţionat şi unele neajunsuri 
De care le generează concentrarea

tuturor activităţilor de coordonare 
la întreprinderea „mamă“. In cazul 
nostru, care deţinem ponderea cep 
mai mare la încălţăminte ar fi bine 
dacă serviciul cercetare-organizarea 
producţiei ar avea nucleul la noi. 
Totodată împrospătarea în cursul a- 
cestui an a cadrelor de specialişti 
ar da un suflu nou activităţii ce o 
desfăşurăm. Credem eă rezolvarea 
unor probleme de importanţă vitală 
pentru miile de salariaţi înseamnă 
mai mult decât aplicarea unilatera
lă a unor Dseudo-prineipii ierarhice.

Cinstea la loc de... 
cinste

Căpitanul de miliţie Dumitru 
Niţă ne roagă, printr-o scrisoare, 
să înserăm gestui de înaltă echi
tate civică de care a dat dovadă 
Áron Falóba (Sibiu, str. N. Băl- 
ceseu 12), muncitor lăcătuş la U- 
zina mecanică Sibiu. In ziua de 16 
ianuarie a.c. acesta s-a prezentat 
la Miliţia municipiului Sibiu de- 
punînd o pungă de nylon care 
conţinea suma de 4 050 lei, pungă 
găsită în apropierea staţiei C.F.R. 
Sibiu. După cîteva zile — Elena 
I.a zar din comuna Cîineni, jude
ţul Vîlcea — a intrat în posesia 
banilor ee-i pierduse.

Rubrică realizată du 
GH. SAS íj

mt
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actualitatea  internaţională
O rientul A p ro p ia t

Gunnar Jarring  este  hotărît să obţină
I

un răspuns pozitiv  din partea  israelului

Cairo 16 (Agerpres). — Gunnar 
Jfâning, mediatorul O.N.U. în 
Orientul Apropiat, a declarat re
prezentantului permanent al R.A.U. 
la  Naţiunile Unite, Mohamed El 
Kayyat, că este hotărît să obţină 
un răspuns pozitiv din partea Is
raelului la propunerile prezentate 
celor două părţi la 8 februarie a.c., 
anunţă cotidianul egiptean „Al- 
Ahram“. Diplomatul suedez, deşi 
nu a precizat un termen limită 
pentru acest răspuns, a relevat că 
va fi nevoit în curînd să publice 
oficial rezultatele misiunii sale şi 
motivele eşecului ei. „După trece
rea în revistă a situaţiei actuale 
din Orientul Apropiat, scrie „Al- 
Ahram“, cercuri ale Naţiunilor U-

nite au declarat că americanii, e- 
giptenii, şi Jarring au susţinut că 
Israelul trebuie să-şi modifice po
ziţia şi să dea un răspuns încuraja
tor propunerilor prezentate de am
basadorul suedez“.

Guvernul egiptean, menţionează, 
pe de altă parte, „Al-Ahram“, a 
împărtăşit reprezentanţilor celor 
patru mari puteri la Cairo părerea 
sa că este necesară ajungerea la 
un acord asupra principiilor de ba
ză, dintre care primul ar fi retra
gerea trupelor israeliene din teri
toriile ocupate. Acest acord, adaugă 
„Al-Ahram“, ar permite să se a- 
jungă în continuare la o soluţiona
re a altor probleme.

Preşedintele S iriei a exprim at sprijinu l

Vot-surpriză 
în parlamentul 
britanic

Londra 16 (Agerpres). — Un vot- 
surpriză, solicitat de opoziţia la
buristă în Camera Comunelor, pe 
marginea unui amendament la pro
iectul de lege prezentat de guver
nul conservator asupra „relaţiilor 
din industrie“, s-a soldat cu un re
zultat care a dat emoţii grupului 
parlamentar al premierului Edward 
Heath. Pentru prima dată de la 
instaurarea în iunie trecut a guver
nului conservator a fost înregistra
tă cea mai redusă majoritate de 
voturi în Camera Inferioară a Par
lamentului britanic: 244 la 242. A- 
cest vot-surpriză, remarcă agenţia 
France Presse, a fost însoţit şi de 
alte manifestări de opoziţie din 
partea parlamentarilor laburişti, 
printre care şi vociferările din ca
re se distingea cel mai des excla
maţia: .Demisionaţi“. Intr-o ase
menea situaţie, conservatorii au 
chemat de urgenţă parlamentarii 
care lipseau din sala de dezbateri 
din diferite motive şi au reuşit, ce- 
rînd un al doilea vot, să obţină o 
majoritate de 21 de voturi: 264 la 
243.

ţă r ii sale pentru acţiunea politică  a R.A.U. A R G E N T I N A
A

înrăutăţirea climatului 
social-politic

Damasc 16 (Agerpres). - Adre- 
sîndu-se unei delegaţii de ziarişti 
egipteni, preşedintele Siriei, gene
ralul Hafez Assad, a exprimat 
sprijinul ţării sale pentru acţiunea 
politică a Republicii Arabe Unite 
în vederea soluţionării crizei din 
Orientul Apropiat — informează 
agenţia M.E.N. Potrivit aceleiaşi 
surse, şeful statului sirian „a sub
liniat importanţa acţiunii politice 
în actualul stadiu, arătînd că efor
turile R.A.U. în această privinţă

a l R. A, U.

Cairo 16 (Agerpres). r Ministrul 
afacerilor externe al R.A.U., Mah
mud Riad, a făcut în Comitetul 
pentru relaţii externe al Adunării 
Naţionale o expunere asupra evo
luţiei situaţiei din Orientul Apro
piat. El a declarat că, „precizînd 
"Oinţa lor de a acapara teritorii

P. C. din Japonia îş i  
reafirmă solidaritatea  
cu popoarele 
din Indochina

Tokio 16 (Agerpres). — Prezidiul 
C.C. al P.C. din Japonia a dat pu
blicităţii un apel către toate po
poarele lumii în legătură cu inva
zia americano-saigoneză în Laos. 
Denunţînd acest nou act de escala
dare a agresiunii S.U.A. în Indochi
na, P.C. din Japonia îşi reafirmă 
solidaritatea militantă cu popoarele 
vietnamez, khmer şi laoţian, care 
îşi apără cu hotărîre libertatea, in
dependenţa şi suveranitatea naţio
nală.

Arătînd că teritoriul japonez, in
clusiv Okinawa, este din ce în ce 
mai mult folosit pentru intervenţia 
din Indochina, P.C. din Japonia 
face din nou apel la toate forţele 
democrate din ţară de â ' forma un 
front unit în vederea împletirii lup
tei împotriva agresiunii din Indo
china cu lupta pentru retrocedarea 
completă şi necondiţionată a Oki- 
nawei, retragerea bazelor militare 
americane, prevenirea reînvierii mi
litarismului japonez şi abrogarea 
Tratatului de securitate japono-a- 
merican.

In apel se subliniază că, în faţa 
noii situaţii încordate din Indochi
na, constituie o sarcină de stringen
tă actualitate ridicarea opiniei pu
blice din întreaga lume la acţiuni 
împotriva agresiunii imperialiste a- 
mericane, pentru sprijinirea ţărilor 
Indochinei în lupta lor patriotică.

sínt complementare cerinţelor lup
tei de eliberare şi reprezintă un 
factor de bază care nu poate fi 
subestimat în orice bătălie care 
are drept ţel eliberarea teritoriilor 
ocupate“.

Preşedintele Assad a anunţat că, 
în calitate de membre ale proiec
tatei uniuni cvadripartite arabe, 
„Siria şi Republica Arabă Unită 
sínt unite din punct de vedere mi
litar“ şi că „forţele armate siriene 
şi egiptene se află sub un coman
dament comun“.

din Sinai şi de a cere demilitari
zarea totală a peninsulei, conducă
torii de la Tel Aviv au scos lim
pede în evidenţă dorinţa lor de a 
cuceri teritorii egiptene“. Răspun
sul pozitiv dat de Republica Ara
bă Unită lui Gunnar Jarring, a a- 
dăugat Riad, a demonstrat inten
ţiile paşnice ale Egiptului.

O firmă din Japonia a pus în 
vînzare camionete uşoare, cu 
trei roţi, acţionate electric. A- 
cestea sínt primele maşini ac
ţionate electric, produse pe ba
ze comerciale în Japonia, cu 
scopul evitării poluării aerului, 
în foto: cîteva din noile maşini, 

acţionate electric

•  MARŢI, S-AU DESCHIS LA 
BUDAPESTA lucrările celei de-a 
29-a sesiuni a Comisiei Dunării. 
La lucrări participă delegaţiile ţă
rilor membre în Comisia Dunării, 
reprezentanţi ai administraţiei flu
viale a Porţilor de Fier, observa
tori din partea Ministerului Trans
porturilor din R.F. a Germaniei şi 
reprezentanţi ai unor organizaţii 
internaţionale.

Delegaţia Republicii Socialiste 
România este condusă de reprezen
tantul ţării noastre în Comisia Du
nării, Dumitru Turcuş, ambasado
rul României la Budapesta.

Pe ordinea de zi a sesiunii figu
rează probleme cu caracter tehnic, 
hidro-meteorologic şi statistic pri
vind navigaţia pe Dunăre.

•  COMITETUL EXECUTIV AL 
PARTIDULUI COMUNIST DIN 
MAREA BRITANTE a dat publici
tăţii o declaraţie, în care se arată 
că situaţia de criză din Irlanda de 
-Nord a apărut ca urmare a politicii 
promovate faţă de Ulster de gu
vernele britanice. Declaraţia re-

R.P. CHINEZĂ. Dăm cîteva as
pecte din realizările poporului 
chinez în agricultură şl creşterea 
vitelor. In foto: recoltă bogată 
de mere în cooperativa Hungh- 
stng, periferia din Ining, Sinklang

Convorbirile so- 
vieto-americane 
privind limitarea 
cursei înarmărilor

Viena 36 — Corespondentul A- 
gerpres, Petre Stăncescu, transmi
te: la sediul Ambasadei U.R.S.S. 
din Viena a avut loc marţi prima 
şedinţă de lucru din cadrul celei 
de-a patra runde a convorbirilor 
sovieto—americane privind limita
rea cursei înarmărilor strategice 
(S.A.L.T.).

La începutul întîlnirii, şefii ce
lor două delegaţii, Vladimir Se- 
mionov, locţiitor al ministrului a- 
facerilor externe al U.R.S.S., şi 
Gerard Smith, directorul agenţiei 
S.U.A. pentru dezarmare şi con
trolul înarmărilor, au trecut în re
vistă rezultatele înregistrate pînă 
în prezent în cadrul negocierilor. 
După cum a declarat un purtător 
de cuvint al delegaţiei americane, 
ambele părţi au reafirmat dorinţa 
de a se ajunge la un acord.

Următoarea şedinţă va avea loc 
vineri, 19 martie, la sediul Am
basadei S.U.A. din Viena.

*
Washington 16 (Agerpres). — 

Intr-o declaraţie publicată luni, 
preşedintele Richard Nixon îşi ex
primă speranţa că ,„natura con
structivă a convorbirilor america
no—sovietice cu privire la limita
rea înarmărilor strategice se va 
menţine şi în a patra lor fază“. 
Preşedintele a declarat în conti
nuare: „Reciprocitatea intereselor 
ce ne-au adus la masa convorbi
rilor încurajează speranţele noas
tre că tratativele S.A.L.T. vor fi 
încununate de succes“.

levă că, în timpul actualei guver
nări a conservatorilor, situaţia din 
Irlanda de Nord s-a înrăutăţit con
siderabil întrucît nu au fost apli
cate reformele democratice nece
sare.

Declaraţia P.C. din Marea Brita- 
nie subliniază necesitatea adoptării 
legii privind drepturile civile, pre
cum şi a 1 unor măsuri prin care să 
fie rezolvate problemele sociale ale 
Irlandei de Nord.

•  LIDERUL OPOZIŢIEI DIN 
TURCIA, ISMÉT INONU, a de
clarat la o reuniune a grupului său 
parlamentar că „nu se poate pune 
problema unui regim parlamentar 
acolo unde şefii militari instituie 
şi destituie guvernele şi indică ce 
trebuie să facă un nou guvern. Nu
mai parlamentul constituit conform 
Constituţiei poate să hotărască 
soarta guvernului“.

„Actuala criză din Turcia, a opi
nat Ismét Inonu, nu poate fi li
chidată decît prin noi alegeri ge
nerale, deoarece reformele de care

Buenos Aires 16 (Agerpres). — 
Climatul social-politic din Argen
tina s-a înrăutăţit brusc în ulti
mele zile, ca urmare a incidente
lor dintre poliţie şi grevişti din 
oraşul Cordoba — principalul cen
tru industrial al ţării. La chema
rea secţiei locale a Confederaţiei 
muncii din Argentina în acest oraş 
a avut loc luni o grevă generală 
de 14 ore şi o puternică demon
straţie antiguvernamentală. Mani
festanţii au ridicat baricade în car
tierul comercial pentru a împiedi
ca intervenţia celor peste 3 000 de 
poliţişti şi militari mobilizaţi spe
cial pentru a reprima demonstra
ţia. Ca urmare a incidentelor, o 
persoană a fost ucisă, şi numeroa
se altele rănite. Aproximativ 300 
de manifestanţi au fost arestaţi.

La acţiunile greviste care au a- 
vut loc în ultimele patru zile 
în acest oraş au participat pes
te 80 000 de muncitori şi stu
denţi nemulţumiţi de politica 
economică a guvernului. Cifre 
statistice oficiale indică faptul că 
anul trecut costul vieţii a crescut 
cu 25 la sută, în timp ce salariile 
au rămas aceleaşi. In primele două

Bruxelles 16 (Agerpres). — 
Marţi s-a desfăşurat la Bruxelles 
o nouă conferinţă la nivel minis
terial în problema aderării Marii 
Britanii la Piaţa comună. Delega
ţia comunitară a fost condusă de 
ministrul francez ăl afacerilor ex
terne, Maurice Schumann, iar cea 
britanică de Geoffrey Rippon, mi
nistru de stat la Foreign Office. 
Pe agenda conferinţei au figurat 
din nou spinoasele probleme legate 
de soarta importurilor britanice de 
zahăr şi produse lactate din ţările 
Commonwealthului, în eventuali
tatea aderării Angliei la C.E.E., 
precum şi controversata problemă 
a contribuţiei financiare britanice 
la bugetul comunitar. In timpul 
dezbaterilor, care au durat două

ţara are nevoie pot fi realizate 
doar de un guvern ales prin su
fragiu universal“. El a adăugat că 
„nu se poate comanda unui parla
ment ca unei unităţi militare“.

Ismét Inonu a declarat că va in
sista pe lîngă preşedintele repu
blicii pentru a fi format un gu
vern de tranziţie, care să pună 
capăt situaţiei de criză şi să orga
nizeze fără întîrziere alegeri.

•  LA PROPUNEREA PĂRŢII 
R.P.D. COREENE, la Panmunjon a 
avut loc o nouă şedinţă a Comi
siei militare de armistiţiu din Co
reea. Cu acest prilej, generalul ma
ior Han Yeung Ok, conducătorul 
părţii R.P.D. Coreene în Comisie, a 
protestat împotriva faptului că, în 
ultimul timp, militari ai părţii a- 
mericane s-au introdus în repetate 
rînduri în zona demilitarizată şi 
au supus unui tir susţinut de ar
me automate şi de artilerie, dirijat 
de avioane, posturi ale armatei 
R.P.D. Coreene. Reprezentantul 
R.P.D. Coreene a arătat, de aseme-

luni ale acestui an, indicele costu
lui vieţii a crescut, potrivit acelo
raşi statistici, cu 10 la sută. La re
vendicările cu caracter economic 
se adaugă şi nemulţumirile pri
vind intervenţia brutală a poliţiei 
în reprimarea demonstraţiilor. Gre
viştii protestează împotriva numi
rii noului guvernator al oraşului 
Cordoba, Jose Camilo Uriburo, cu
noscut pentru poziţia sa dură fa
ţă de revendicările muncitorilor.

Situaţia încordată care domneşte 
în aceste zile în Argentina a de
terminat şi o activizare a triumvi
ratului militar, alcătuit din coman
danţii celor trei arme. Ei s-au reu
nit luni seara într-o sesiune de 
urgenţă, pentru a hotărî adoptarea 
unor măsuri drastice împotriva 
mişcării greviste, fiind invocată şi 
posibilitatea introducerii „stării de 
urgenţă“ în oraşul Cordoba. Ob
servatorii politici din capitala ar- 
gentiniană, relevă agenţia U.P.I., 
nu exclud posibilitatea ca, sub 
pretextul restabilirii ordinii, lide
rii militari să preia controlul în

ore, nu s-a înregistrat nici un fel 
de progres în problemele aborda
te, convenindu-se doar asupra ca
lendarului viitoarelor întîlniri.

Cu prilejul unei conferinţe de 
presă, şefii celor două delegaţii au 
recunoscut că în stadiul actual, 
tratativele „se află în faţa unor 
dificultăţi majore“.

Referindu-se la rezultatele con
ferinţei, agenţia France Presse 
scrie că era de aşteptat un aseme
nea impas, întrucît nici Consiliul 
Ministerial al C.E.E., întrunit luni 
la Bruxelles, în scopul adoptării 
unei poziţii comune asupra proble
melor discutate cu delegaţia brita
nică, n-a reuşit să ajungă la un 
acord.

nea, că recentele provocări arma
te au coincis cu manevrele mili
tare americane efectuate în veci
nătatea liniei de demarcaţie mili
tară, la care au participat forţe 
armate introduse în Coreea de sud 
prin violarea acordului de armisti
ţiu. Conducătorul părţii R.P.D. Co
reene a cerut pedepsirea celor vi
novaţi de comiterea acestor provo
cări şi retragerea din zona demili
tarizată a armamentului introdus 
în mod ilegal.

•  LA PUNTA DEL ESTE şi-a
deschis lucrările cea de-a doua se
siune a Comisiei speciale pentru 
consultări şi negocieri, organism 
de coordonare economică, grupînd 
reprezentanţii a 23 de ţări. Sesiu
nea va analiza o serie de proble
me ale colaborării economice din
tre statele continentului american, 
precum şi problema relaţiilor ţă
rilor latino-americane cu S.U.A.

Agenţiile de presă relatează că 
autorităţile uruguayene au adoptat 
măsuri de securitate excepţionale 
pentru a proteja pe delegaţi împo
triva unei posibile operaţiuni a or
ganizaţiei de guerrilla urbană Tu- 
pamaros, autoarea răpirii în ulti
ma vreme a mai multor diplomaţi.

I

0  expunere a m inistrului de externe

EVENIMENTUL Pe' scÜRT

ţară, chiar şi pentru o perioadă de 
timp limitată.

Aderarea Angliei la Piafa comună

Tratativele—„se află îo faţa 
unor dificultăţi majore“

Anul IV, nr» 95?

Uzina mecanică Sibiu
str. Lector nr. 5, 

angajează ide urgenţă:
— INGINERI T.C.M.

întreprinderea de industrie locală 
judeţeană „Archimet" Sibiu

ANGAJEAZĂ URGENT:
— contabil şef
— şef serviciu pian Ö.N.M.
— şef serviciu desfacere
— tehnician I mase plastice Orlat
— merceolog metalurg
— gestionar.
Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.

Informaţii suplimentare la telefon 2 IZ 02 sau la sediul 
întreprinderii, str. Abatorului nr. 2.

în treprinderea pentru producerea, 
valorificarea ş i  industrializarea  

legumelor ş i  fructelor, ju d e ţu l Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— 1 tehnician constructor
— 1 merceolog pentru aprovizionarea tehnico- 

materiala
— muncitori necalificaţi pentru reparat amba

laje în cadrul depozitului întreprinderii. Pot 
fi şi pensionari.

Condiţiile de angajare sínt cele prevăzute de 
H.C.M. 914/1968.

Informaţii se dau la compartimentul personal, telefon  ̂
2 28 08, Piaţa Unirii nr. 4. \

I

i Cooperativa „GHEATA“ Sibiu
»v angajeaza urgent:
I _ ŞEF DEPOZIT,
I condiţii de încadrare conform H.C.M. 2333/1968  ̂
i — CISMARI TÄLPUITORI 
! — TÄBÄCARI 
I — MAROCHINERI 
j — CO TOC ARI 
j — ŞOFERI.
> Informaţii suplimentare la biroul personal.

I
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Libretul de economii pentru 
construirea de locuinţe

Pentru sumele depuse pe libretele de economii pentru con
struirea de locuinţe, Casa de economii şi consemnaţiuni acordă o 
dobîndă de 3,5% pe an sub formă de cîştiguri în bani. Cîştigurile 
se atribuie prin trageri la sorţi trimestriale. Pentru a lua parte 
la tragerea la sorţi pentru trimestrul II 1971, depunătorii pot cere 
pînă la 31 martie a.c. emiterea acestor librete la filialele C.E.C. 
şi agenţiile autorizate în acest scop.

Pe lîngă cîştigurile în bani acordate de Casa de economii şi con
semnaţiuni, titularii libretelor de economii ieşite cîştigătoare, care 
doresc să-şi construiască locuinţe proprietate personală cu spriji
nul statului, BENEFICIAZĂ DE DREPTUL DE A DEPUNE OP
ŢIUNI PENTRU ORICE CARTIER SAU TIP DE BLOC, INDIFE
RENT DE DATA ÎNSCRIERII.

Combinatul de exploatare 
şi industrializare a lemnului Sibiu

angajează de urgenţă:
— MECANICI LOCOMOTIVĂ DIESEL, 

pentru fabricile de cherestea 
din Tălmaciu şi Orlat.

Informaţii suplimentare se primesc la serviciul perso- 1 
nai al combinatului, telefon 2 00 60.

Mica publicitate
Pierdut autorizaţie de transport, seria 0161059 şi 469211, eliberate pe 

numele Filcoop Mediaş. Le declarăm nule,
Vînd motor electric trifazic, marca Siemens Şucăr, de 8 C. P., 900 

ture/minut. Galeş, nr. 52.
Vînd stupi sistematici, 33 familii în stupină mobilă pe roţi pneuma

tice şi inventar necesar. Tălmaciu, 375, Francovschi Mihai.
Vind Trabant 601, 300 km. Sibiu, telefon 1 27 70, între orele 17—19.
Vînd Moskvici 412, culoare albă, nerodat. Sibiu, str. Movilei 11.
Vînd material construcţie — cărămidă, piatră, grinzi. Sibiu, str. Postă

varilor 2.
Cumpăr cuier şi vitrină cu oglindă pentru sufragerie. Sibiu, str. Fe

linarului 6.

Caut fată, femeie la 2 copii peste 4 ani. Sibiu, str. Bîlea 17, după 
ora 16.

Pensionară intelectuală, 57 ani, caut cameră nemobilată, preferabil şi 
bucătărie. Vînd oglindă cristal baroc. Informaţii, telefon 1 21 01.

Vînd Opel Rekord 1500, tip I960. Telefon 2 20 40, după ora 15.
Pierdut servietă cu 2 boniere. Adresaţi Sibiu, telefon 2 3419, str. 

Alba Iulia 25. Recompensă. N
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